
Kallelse till kommunfullmäktige den 22 februari 2023 ,

klockan 9.00
Som ledamot i kommunfullmäktige kallas du till sammanträde.

Har du förhinder eller på grund av att du tillhör en riskgrupp avstår från
att delta i sammanträdet, var vänlig meddela detta i god tid så att
sekreteraren kan kalla ersättare. Frånvaroanmälan görs till
kommun@stromsund.se

Sammanträdets plats
Virveln, Folkets hus i Strömsund.

Program

9.00 Information från Inlandsbanan

9.30 Gruppmöten

13.00 Sammanträde

Utsändningsdag

15 februari 2023

Gruppmöten

Följande lokaler är bokade för gruppsammanträden från klockan 09.30:

Socialdemokraterna: Virveln, Folkets hus

Centerpartiet: Jonsgård, Folkets hus

Moderaterna: Grelsgård, Folkets hus

Sverigedemokraterna: Berge, Folkets hus

Välkommen

Elisabeth Lindholm, ordförande

Elin-Maria Eriksson, sekreterare

0670-164 55 eller elin-maria.eriksson@stromsund.se
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SCB:s medborgarundersökning 2022
Strömsunds kommun

Av dessa svarade

Det motsvarar en svarsandel på

Snabba fakta om din kommun

92,8 procent av kommunens 
invånare tycker att 
kommunen är en mycket 
eller ganska bra plats 
att bo och leva på.

26,6 procent av kommunens 
invånare upplever att man 
har mycket eller ganska 
stora möjligheter till 
insyn och inflytande över 
kommunens beslut och 
verksamheter

78,9 procent av kommunens 
invånare tycker att 
kommunen sköter sina 
verksamheter på ett 
mycket eller ganska bra 
sätt.

62,2 procent av kommunens 
invånare kan rekommendera 
andra som inte bor i 
kommunen att flytta hit.

Osäkerhetstal ± och säkerställda skillnader
Osäkerhetstal (felmarginal) beaktar den osäkerhet som härrör från att 

endast ett urval av medborgarna har tillfrågats och att inte alla som 

ingår i urvalet har besvarat enkäten. Skattningarna plus/minus 

osäkerhetstalet bildar ett så kallat 95-procentigt konfidensintervall. Om 

ett svarsalternativ exempelvis har fått en svarsandel på 55,0 procent och 

osäkerhetstalet är ±2,1, innebär det att intervallet 52,9–57,1 med 95 

procents säkerhet täcker det sanna värdet, det värde vi skulle ha fått om 

alla i kommunen svarat. För att avgöra om skillnaderna mellan olika 

redovisningsgrupper är statistiskt säkerställda kan följande förfarande 

användas: om intervallen (svarsandelen ± felmarginalen) för två andelar 

inte överlappar varandra är skillnaden statistiskt säkerställd. Även om 

intervallen tangerar varandra, till exempel ett intervall som är 53–57 och 

ett som är 57–61 anger vi att skillnaden är statistiskt säkerställd. 

Prickning av tabeller
Tabellerna har sekretessgranskats så att inga uppgifter för enskilda 

individer röjs, dvs. att redovisningsgrupper med för få svarande har 

prickats (markeras med ".."). Minst 10 svar per cell samt mycket osäkra 

skattningar, där osäkerhetstalet är större än andelsskattningen, har 

prickats. 

Information om undersökningen
Varje år erbjuder statistikmyndigheten SCB Sveriges kommuner att 

delta i SCB:s medborgarundersökning.

Sammanlagt deltog 137 kommuner 2022. För att möjliggöra jämförelser 

med hela riket drogs även mindre urval i resterande kommuner. 

36 procent av hela urvalet i Sverige besvarade undersökningen. 

Urval, antal och andel svarande
I kommunen drogs ett slumpmässigt urval bland personer 18 år eller 

äldre på 1 000 personer.

Totalt antal svarande var 341 personer.

Totalt andel svarande var 34 procent.

Mer information om svarsandelar för helheten samt uppdelat på olika 

bakgrundsvariabler finns i den tekniska rapporten.

Rapportens innehåll
I denna rapport sammanfattas undersökningsresultaten för den egna 
kommunen och riket som helhet. Rapporten innehåller en tabell och 
ett diagram per frågeområde, för frågor om åsikter eller 
upplevelser (som till exempel har svarsalternativ Mycket dåligt -- 
Mycket bra). 

Gröna celler betyder att skillnaden mellan kommunens resultat och 
hela riket är statistiskt säkerställd och röda celler betyder att 
skillnaden inte är statistiskt säkerställd. 

Notera att enkäten även innehåller ett antal frågor som handlar om 
respondenternas erfarenheter – dessa ingår inte i rapporten utan 
återfinns i den Excelfil med tabeller som levererades tillsammans 
med rapporten.



Fråga Fråga i text
Andel låga 

betyg kommun
Andel höga 

betyg kommun
Andel låga 
betyg riket

Andel höga 
betyg riket

Kommunens andel 
låga betyg är 

säkerställt skild 
från riket

Kommunens 
andel höga betyg 

är säkerställt 
skild från riket

Skola och omsorg Andel låga betyg kommun Andel höga betyg kommun Andel låga betyg riket Andel höga betyg riket

Fråga 04_01 Hur tycker du följande fungerar i din kommun? Förskolan 12,3 87,7 14,6 85,4 Nej Nej
Fråga 04_02 Hur tycker du följande fungerar i din kommun? Grundskolan 15,3 84,7 27,4 72,6 Ja Ja
Fråga 04_03 Hur tycker du följande fungerar i din kommun? Gymnasieskolan 17,1 82,9 21,9 78,1 Nej Nej
Fråga 04_04 Hur tycker du följande fungerar i din kommun? Äldreomsorgen 31,7 68,3 45,7 54,3 Ja Ja

Fråga 04_05 Hur tycker du följande fungerar i din kommun? Kommunala vuxenutbildningen 23,0 77,0 24,1 75,9 Nej Nej

Fråga 04_06
Hur tycker du följande fungerar i din kommun? Kommunens verksamhet för 
personer med funktionsnedsättning 30,1 69,9 31,0 69,0 Nej Nej

Fråga 04_07
Hur tycker du följande fungerar i din kommun? Socialtjänstens stöd och hjälp till 
utsatta personer 43,7 56,3 49,1 50,9 Nej Nej
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Hur tycker du följande fungerar i din kommun? Förskolan

Hur tycker du följande fungerar i din kommun? Grundskolan

Hur tycker du följande fungerar i din kommun? Gymnasieskolan

Hur tycker du följande fungerar i din kommun? Äldreomsorgen

Hur tycker du följande fungerar i din kommun? Kommunala vuxenutbildningen

Hur tycker du följande fungerar i din kommun? Kommunens verksamhet för personer
med funktionsnedsättning

Hur tycker du följande fungerar i din kommun? Socialtjänstens stöd och hjälp till
utsatta personer

Kommunen   Riket 

Andel låga betyg kommun Andel höga betyg kommun
Andel låga betyg riket Andel höga betyg riket



Fråga Fråga i text
Andel låga 

betyg kommun
Andel höga 

betyg kommun
Andel låga 
betyg riket

Andel höga 
betyg riket

Kommunens andel 
låga betyg är 

säkerställt skild 
från riket

Kommunens 
andel höga betyg 

är säkerställt 
skild från riket

Boende och boendemiljö Andel låga betyg kommun Andel höga betyg kommun Andel låga betyg riket Andel höga betyg riket

Fråga 06_01
Hur viktigt tycker du att följande saker är i din boendemiljö?Att det är tyst och 
lugnt 12,3 87,7 8,5 91,5 Nej Nej

Fråga 06_02
Hur viktigt tycker du att följande saker är i din boendemiljö?Att det finns platser 
för barn att leka på 7,5 92,5 7,8 92,2 Nej Nej

Fråga 06_03
Hur viktigt tycker du att följande saker är i din boendemiljö?Närhet till naturen, 
inkl parker 3,0 97,0 2,9 97,1 Nej Nej

Fråga 06_04
Hur viktigt tycker du att följande saker är i din boendemiljö?Närhet till 
livsmedelsaffärer 4,2 95,8 7,0 93,0 Nej Nej

Fråga 06_05
Hur viktigt tycker du att följande saker är i din boendemiljö?Närhet till skola och 
barnomsorg 8,1 91,9 14,6 85,4 Ja Ja

Fråga 06_06
Hur viktigt tycker du att följande saker är i din boendemiljö?Närhet till hälso- och 
sjukvård .. 99,5 6,6 93,4 .. Ja

Fråga 06_07
Hur viktigt tycker du att följande saker är i din boendemiljö?Förbindelser med 
kollektivtrafik 11,8 88,2 7,7 92,3 Nej Nej

Fråga 06_08
Hur viktigt tycker du att följande saker är i din boendemiljö?Att det finns 
parkeringsmöjligheter 11,4 88,6 13,4 86,6 Nej Nej

Fråga 06_09
Hur viktigt tycker du att följande saker är i din boendemiljö?Att det är begränsad 
biltrafik 46,1 53,9 32,4 67,6 Ja Ja

Fråga 06_010
Hur viktigt tycker du att följande saker är i din boendemiljö?Att det är en 
blandning av människor från olika kulturer eller bakgrund 54,3 45,7 47,5 52,5 Nej Nej
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Hur viktigt tycker du att följande saker är i din boendemiljö?Att det är tyst och lugnt

Hur viktigt tycker du att följande saker är i din boendemiljö?Att det finns platser för barn att leka på

Hur viktigt tycker du att följande saker är i din boendemiljö?Närhet till naturen, inkl parker

Hur viktigt tycker du att följande saker är i din boendemiljö?Närhet till livsmedelsaffärer

Hur viktigt tycker du att följande saker är i din boendemiljö?Närhet till skola och barnomsorg

Hur viktigt tycker du att följande saker är i din boendemiljö?Närhet till hälso- och sjukvård

Hur viktigt tycker du att följande saker är i din boendemiljö?Förbindelser med kollektivtrafik

Hur viktigt tycker du att följande saker är i din boendemiljö?Att det finns parkeringsmöjligheter

Hur viktigt tycker du att följande saker är i din boendemiljö?Att det är begränsad biltrafik

Hur viktigt tycker du att följande saker är i din boendemiljö?Att det är en blandning av människor…

Kommunen                Riket 

Andel låga betyg kommun Andel höga betyg kommun
Andel låga betyg riket Andel höga betyg riket



Fråga Fråga i text
Andel låga 

betyg kommun
Andel höga 

betyg kommun
Andel låga 
betyg riket

Andel höga 
betyg riket

Kommunens andel 
låga betyg är 

säkerställt skild 
från riket

Kommunens 
andel höga betyg 

är säkerställt 
skild från riket

Lokala arbets- och utbildningsmöjligheter Andel låga betyg kommun Andel höga betyg kommun Andel låga betyg riket Andel höga betyg riket

Fråga 08_01
Vad är din uppfattning kring möjligheten för kommunens invånare…att ha ett 
arbete inom rimligt avstånd från där man bor? 28,9 71,1 16,9 83,1 Ja Ja

Fråga 08_02
Vad är din uppfattning kring möjligheten för kommunens invånare…att kunna bo 
kvar i kommunen samtidigt som man 42,4 57,6 20,6 79,4 Ja Ja
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79,4

Vad är din uppfattning kring möjligheten för kommunens invånare…att ha ett arbete 
inom rimligt avstånd från där man bor?

Vad är din uppfattning kring möjligheten för kommunens invånare…att kunna bo kvar i 
kommunen samtidigt som man

genomför eftergymnasiala studier? (t.ex. högskola, universitet, yrkeshögskola etc.)

Kommunen   Riket 

Andel låga betyg kommun Andel höga betyg kommun Andel låga betyg riket Andel höga betyg riket



Fråga Fråga i text
Andel låga 

betyg kommun
Andel höga 

betyg kommun
Andel låga 
betyg riket

Andel höga 
betyg riket

Kommunens andel 
låga betyg är 

säkerställt skild 
från riket

Kommunens 
andel höga betyg 

är säkerställt 
skild från riket

Samhällsservice Andel låga betyg kommun Andel höga betyg kommun Andel låga betyg riket Andel höga betyg riket

Fråga 09_01

Hur tycker du följande fungerar i din kommun?Tillgången till kommunal service 
utanför kommunens centralort, t.ex. skola,
äldreomsorg, bibliotek. 31,0 69,0 19,6 80,4 Ja Ja

Fråga 09_02

Hur tycker du följande fungerar i din kommun?Tillgången till hälso- och sjukvård 
inom rimligt avstånd från din bostad, t.ex.
apotek, vårdcentral. 23,8 76,2 11,6 88,4 Ja Ja

Fråga 09_03
Hur tycker du följande fungerar i din kommun?Utbudet av livsmedelsaffärer 
inom rimligt avstånd från din bostad. 20,3 79,7 10,8 89,2 Ja Ja

Fråga 09_04

Hur tycker du följande fungerar i din kommun?Utbudet av ställen att hämta 
paket på inom rimligt avstånd från din bostad, t.ex.
varor du beställt på nätet. 17,8 82,2 8,2 91,8 Ja Ja

Fråga 010
Täcker internetuppkopplingen i din bostad det behov som du och ditt hushåll 
har? 32,2 67,8 11,9 88,1 Ja Ja
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Hur tycker du följande fungerar i din kommun?Tillgången till kommunal service utanför
kommunens centralort, t.ex. skola,

äldreomsorg, bibliotek.

Hur tycker du följande fungerar i din kommun?Tillgången till hälso- och sjukvård inom
rimligt avstånd från din bostad, t.ex.

apotek, vårdcentral.

Hur tycker du följande fungerar i din kommun?Utbudet av livsmedelsaffärer inom
rimligt avstånd från din bostad.

Hur tycker du följande fungerar i din kommun?Utbudet av ställen att hämta paket på
inom rimligt avstånd från din bostad, t.ex.

varor du beställt på nätet.

Täcker internetuppkopplingen i din bostad det behov som du och ditt hushåll har?

Kommunen                Riket 

Andel låga betyg kommun Andel höga betyg kommun Andel låga betyg riket Andel höga betyg riket



Fråga Fråga i text
Andel låga 

betyg kommun
Andel höga 

betyg kommun
Andel låga 
betyg riket

Andel höga 
betyg riket

Kommunens andel 
låga betyg är 

säkerställt skild 
från riket

Kommunens 
andel höga betyg 

är säkerställt 
skild från riket

Resor och kommunikationer Andel låga betyg kommun Andel höga betyg kommun Andel låga betyg riket Andel höga betyg riket

Fråga 012_01 Vad tycker du om …utbudet av gång- och cykelvägar i kommunen? 50,7 49,3 18,7 81,3 Ja Ja

Fråga 012_02 Vad tycker du om …trafiksäkerheten på gång- och cykelvägar i kommunen? 33,8 66,2 28,9 71,1 Nej Nej

Fråga 012_03
Vad tycker du om …möjligheterna att på ett enkelt sätt använda kollektivtrafiken 
för dina vardagliga resor, t.ex. till arbete, skola eller annan sysselsättning? 84,5 15,5 33,2 66,8 Ja Ja

Fråga 012_04
Vad tycker du om …möjligheterna att på ett enkelt sätt använda kollektivtrafiken 
för att ta dig till dina fritidsaktiviteter? 87,8 12,2 41,0 59,0 Ja Ja

Fråga 012_05
Vad tycker du om …möjligheterna att på ett enkelt sätt kunna göra längre resor 
från kommunen utan att använda bil? 72,5 27,5 35,1 64,9 Ja Ja

Fråga 012_06
Vad tycker du om …möjligheterna att på ett enkelt sätt kunna transportera sig 
med bil? 6,7 93,3 7,8 92,2 Nej Nej

Fråga 012_07
Vad tycker du om …utbudet av laddningsstationer för elfordon i kommunen? 
(t.ex. för bil, cykel, moped etc.) 84,8 15,2 69,9 30,1 Ja Ja

Fråga 012_08 Vad tycker du om …utbudet av bilpooler i kommunen? 90,0 .. 63,1 36,9 Ja .. ..
Fråga 012_09 Vad tycker du om …utbudet av pendlarparkeringar i kommunen? 69,8 30,2 49,5 50,5 Ja Ja
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Vad tycker du om …utbudet av gång- och cykelvägar i kommunen?

Vad tycker du om …trafiksäkerheten på gång- och cykelvägar i kommunen?

Vad tycker du om …möjligheterna att på ett enkelt sätt använda kollektivtrafiken för dina vardagliga 
resor, t.ex. till arbete, skola eller annan sysselsättning?

Vad tycker du om …möjligheterna att på ett enkelt sätt använda kollektivtrafiken för att ta dig till 
dina fritidsaktiviteter?

Vad tycker du om …möjligheterna att på ett enkelt sätt kunna göra längre resor från kommunen utan 
att använda bil?

Vad tycker du om …möjligheterna att på ett enkelt sätt kunna transportera sig med bil?

Vad tycker du om …utbudet av laddningsstationer för elfordon i kommunen? (t.ex. för bil, cykel, 
moped etc.)

Vad tycker du om …utbudet av bilpooler i kommunen?

Vad tycker du om …utbudet av pendlarparkeringar i kommunen?

Kommunen                Riket 

Andel låga betyg kommun Andel höga betyg kommun
Andel låga betyg riket Andel höga betyg riket



Fråga Fråga i text
Andel låga 

betyg kommun
Andel höga 

betyg kommun
Andel låga 
betyg riket

Andel höga 
betyg riket

Kommunens andel 
låga betyg är 

säkerställt skild 
från riket

Kommunens 
andel höga betyg 

är säkerställt 
skild från riket

Bibliotek, kulturliv och mötesplatser Andel låga betyg kommun Andel höga betyg kommun Andel låga betyg riket Andel höga betyg riket

Fråga 015_01 Vad tycker du om bibliotekens…utbud när det gäller böcker och tidskrifter? 8,3 91,7 5,1 94,9 Nej Nej

Fråga 015_02
Vad tycker du om bibliotekens…digitala utbud när det gäller böcker och 
tidskrifter? 18,4 81,6 11,0 89,0 Nej Nej

Fråga 015_03
Vad tycker du om bibliotekens…utbud av aktiviteter? ( t.ex. bokklubbar,  
författarbesök, sagostunder, utbildning) 51,6 48,4 17,6 82,4 Ja Ja

Fråga 016_01 Vad tycker du om …utbudet av caféer och restauranger i kommunen? 33,6 66,4 18,2 81,8 Ja Ja
Fråga 016_02 Vad tycker du om …utbudet av lekplatser, parklekar etc. i kommunen? 32,0 68,0 17,5 82,5 Ja Ja

Fråga 016_03
Vad tycker du om …utbudet av ställen för unga att träffas på i kommunen? (t.ex. 
fritidsgårdar, ungdomsklubbar) 72,7 27,3 66,7 33,3 Nej Nej

Fråga 016_04
Vad tycker du om …utbudet av ställen för äldre att träffas på i kommunen? (t.ex. 
träffpunkter) 64,9 35,1 48,5 51,5 Ja Ja

Fråga 016_05
Vad tycker du om …det lokala kultur- och nöjeslivet i kommunen? (tex. 
konstutställning, teater, konserter etc.) 62,7 37,3 34,1 65,9 Ja Ja

Fråga 016_06 Vad tycker du om …kommunens arbete för att främja det lokala kulturlivet? 54,0 46,0 39,1 60,9 Ja Ja
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Vad tycker du om bibliotekens…utbud när det gäller böcker och tidskrifter?

Vad tycker du om bibliotekens…digitala utbud när det gäller böcker och tidskrifter?

Vad tycker du om bibliotekens…utbud av aktiviteter? ( t.ex. bokklubbar,  författarbesök, sagostunder, 
utbildning)

Vad tycker du om …utbudet av caféer och restauranger i kommunen?

Vad tycker du om …utbudet av lekplatser, parklekar etc. i kommunen?

Vad tycker du om …utbudet av ställen för unga att träffas på i kommunen? (t.ex. fritidsgårdar, 
ungdomsklubbar)

Vad tycker du om …utbudet av ställen för äldre att träffas på i kommunen? (t.ex. träffpunkter)

Vad tycker du om …det lokala kultur- och nöjeslivet i kommunen? (tex. konstutställning, teater, 
konserter etc.)

Vad tycker du om …kommunens arbete för att främja det lokala kulturlivet?

Kommunen                Riket 

Andel låga betyg kommun Andel höga betyg kommun
Andel låga betyg riket Andel höga betyg riket



Fråga Fråga i text
Andel låga 

betyg kommun
Andel höga 

betyg kommun
Andel låga 
betyg riket

Andel höga 
betyg riket

Kommunens andel 
låga betyg är 

säkerställt skild 
från riket

Kommunens 
andel höga betyg 

är säkerställt 
skild från riket

Idrott, motion och friluftsliv Andel låga betyg kommun Andel höga betyg kommun Andel låga betyg riket Andel höga betyg riket

Fråga 017_01
Vad tycker du om …öppettiderna vid kommunens idrotts- och 
motionsanläggningar? (inkl. badhus, ishallar etc.) 26,3 73,7 17,1 82,9 Ja Ja

Fråga 017_02
Vad tycker du om …möjligheten för invånare att nyttja kommunens idrotts- och 
motions-anläggningar? 25,7 74,3 19,7 80,3 Nej Nej

Fråga 017_03
Vad tycker du om …utbudet av belysta motionsspår  i kommunen? (t.ex. för 
löpning och skidåkning) 15,2 84,8 28,0 72,0 Ja Ja

Fråga 017_04
Vad tycker du om …utbudet av allmänna träningsplatser utomhus i kommunen? 
(t.ex. utegym) 26,7 73,3 32,3 67,7 Nej Nej

Fråga 017_05 Vad tycker du om …utbudet av friluftsområden i kommunen? 11,5 88,5 13,5 86,5 Nej Nej

26,3

25,7

15,2

26,7

11,5

73,7

74,3

84,8

73,3

88,5

17,1

19,7

28,0
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Vad tycker du om …öppettiderna vid kommunens idrotts- och motionsanläggningar? 
(inkl. badhus, ishallar etc.)

Vad tycker du om …möjligheten för invånare att nyttja kommunens idrotts- och 
motions-anläggningar?

Vad tycker du om …utbudet av belysta motionsspår  i kommunen? (t.ex. för löpning och 
skidåkning)

Vad tycker du om …utbudet av allmänna träningsplatser utomhus i kommunen? (t.ex. 
utegym)

Vad tycker du om …utbudet av friluftsområden i kommunen?

Kommunen    Riket 

Andel låga betyg kommun Andel höga betyg kommun Andel låga betyg riket Andel höga betyg riket



Fråga Fråga i text
Andel låga 

betyg kommun
Andel höga 

betyg kommun
Andel låga 
betyg riket

Andel höga 
betyg riket

Kommunens andel 
låga betyg är 

säkerställt skild 
från riket

Kommunens 
andel höga betyg 

är säkerställt 
skild från riket

Underhåll av den offentliga miljön Andel låga betyg kommun Andel höga betyg kommun Andel låga betyg riket Andel höga betyg riket

Fråga 018_01 Hur tycker du följande saker fungerar i din kommun?Skötsel av gator och vägar 41,8 58,2 34,2 65,8 Ja Ja

Fråga 018_02
Hur tycker du följande saker fungerar i din kommun?Snöröjning av gator och 
vägar 26,5 73,5 37,6 62,4 Ja Ja

Fråga 018_03
Hur tycker du följande saker fungerar i din kommun?Skötsel av gång- och 
cykelvägar 22,3 77,7 29,8 70,2 Ja Ja

Fråga 018_04
Hur tycker du följande saker fungerar i din kommun?Snöröjning av gång- och 
cykelvägar 24,7 75,3 40,3 59,7 Ja Ja

Fråga 018_05

Hur tycker du följande saker fungerar i din kommun?Skötsel av kommunens 
idrotts- och motionsanläggningar, inkl. badhus,
ishallar etc. 17,6 82,4 20,4 79,6 Nej Nej

Fråga 018_06
Hur tycker du följande saker fungerar i din kommun?Skötsel av allmänna platser, 
t.ex. parker, torg, lekplatser 21,6 78,4 19,3 80,7 Nej Nej

Fråga 018_07
Hur tycker du följande saker fungerar i din kommun?Skötsel av naturområden i 
kommunen 22,7 77,3 16,2 83,8 Nej Nej

Fråga 018_08
Hur tycker du följande saker fungerar i din kommun?Skötsel av badplatser i 
kommunen 26,0 74,0 23,2 76,8 Nej Nej

Fråga 018_09

Hur tycker du följande saker fungerar i din kommun?Åtgärder mot skadegörelse 
eller annan förstörelse som uppkommer, t.ex.
klotter övergivna fordon. 49,3 50,7 38,6 61,4 Ja Ja

Fråga 018_010

Hur tycker du följande saker fungerar i din kommun?Skötsel av byggnader där 
kommunen har verksamhet, t.ex. skolor,
äldreboende. 23,5 76,5 29,9 70,1 Nej Nej
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Hur tycker du följande saker fungerar i din kommun?Skötsel av gator och vägar

Hur tycker du följande saker fungerar i din kommun?Snöröjning av gator och vägar

Hur tycker du följande saker fungerar i din kommun?Skötsel av gång- och cykelvägar

Hur tycker du följande saker fungerar i din kommun?Snöröjning av gång- och…

Hur tycker du följande saker fungerar i din kommun?Skötsel av kommunens idrotts-…

Hur tycker du följande saker fungerar i din kommun?Skötsel av allmänna platser, t.ex.…

Hur tycker du följande saker fungerar i din kommun?Skötsel av naturområden i…

Hur tycker du följande saker fungerar i din kommun?Skötsel av badplatser i kommunen

Hur tycker du följande saker fungerar i din kommun?Åtgärder mot skadegörelse eller…

Hur tycker du följande saker fungerar i din kommun?Skötsel av byggnader där…

Kommunen                Riket 

Andel låga betyg kommun Andel höga betyg kommun



Fråga Fråga i text
Andel låga 

betyg kommun
Andel höga 

betyg kommun
Andel låga 
betyg riket

Andel höga 
betyg riket

Kommunens andel 
låga betyg är 

säkerställt skild 
från riket

Kommunens 
andel höga betyg 

är säkerställt 
skild från riket

Trygghet i samhället Andel låga betyg kommun Andel höga betyg kommun Andel låga betyg riket Andel höga betyg riket

Fråga 019_01 Hur trygg känner du dig utomhus i området där du bor när det är mörkt ute? 12,0 88,0 24,9 75,1 Ja Ja

Fråga 019_02 Hur trygg känner du dig utomhus i området där du bor när det är ljust ute? .. 97,8 4,8 95,2 .. Nej
Hur orolig är du för att…

Fråga 020_01 ...drabbas av inbrott i ditt hem? 18,7 81,3 23,9 76,1 Nej Nej
Fråga 020_02 …utsättas för sexuella trakasserier eller liknande? 5,6 94,4 13,3 86,7 Ja Ja
Fråga 020_03 ...bli utsatt för våldsbrott eller hot om våld? 11,8 88,2 24,7 75,3 Ja Ja
Fråga 020_04 …bli utsatt för hot och trakasserier på nätet? 11,5 88,5 11,7 88,3 Nej Nej
Fråga 020_05 …bli utsatt för identitetsstöld? 29,7 70,3 34,2 65,8 Nej Nej

Fråga 020_06
…det kommer ske en allvarlig samhälls-störning i kommunen? (t.ex. skogsbrand, 
översvämning) 10,7 89,3 19,0 81,0 Ja Ja

Fråga 020_07 …det kommer ske en terrorhandling i kommunen? 21,1 78,9 20,1 79,9 Nej Nej
Hur stort eller litet problem tycker du att följande saker är i kommunen där du 
bor?

Fråga 021_01 Personer eller gäng som bråkar eller stör 16,6 83,4 40,3 59,7 Ja Ja
Fråga 021_02 Personer som är påverkade av alkohol eller narkotika 24,7 75,3 39,6 60,4 Ja Ja
Fråga 021_03 Narkotikahandel 38,3 61,7 56,3 43,7 Ja Ja
Fråga 021_04 Våldsbrott 10,3 89,7 41,9 58,1 Ja Ja
Fråga 021_05 Inbrott eller stölder 24,8 75,2 47,8 52,2 Ja Ja
Fråga 021_06 Störande trafik med motorfordon 26,3 73,7 33,6 66,4 Ja Ja
Fråga 021_07 Hot och trakasserier på nätet 13,2 86,8 20,4 79,6 Ja Ja
Fråga 021_08 Bristande eller trasig utomhusbelysning 19,8 80,2 20,2 79,8 Nej Nej
Fråga 021_09 Skadegörelse eller klotter 13,8 86,2 31,0 69,0 Ja Ja
Fråga 021_010 Nedskräpning 25,9 74,1 43,4 56,6 Ja Ja

Hur tycker du…
Fråga 022_01 ...räddningstjänsten fungerar i kommunen? 4,8 95,2 6,1 93,9 Nej Nej

Fråga 022_02
…kommunen informerar vid samhällsstörningar? (t.ex. strömavbrott,  extremt 
väder, översvämning, problem med dricksvatten och avlopp) 16,2 83,8 25,2 74,8 Ja Ja

Fråga 023 Vad tycker du om polisens närvaro i kommunen? 52,5 47,5 45,0 55,0 Ja Ja



12,0

18,7
5,6
11,8
11,5

29,7
10,7

21,1

16,6
24,7

38,3
10,3

24,8
26,3

13,2
19,8

13,8
25,9

4,8
16,2

52,5

88,0
97,8

81,3
94,4

88,2
88,5

70,3
89,3

78,9

83,4
75,3

61,7
89,7

75,2
73,7

86,8
80,2

86,2
74,1

95,2
83,8

47,5

24,9
4,8

23,9
13,3

24,7
11,7

34,2
19,0
20,1

40,3
39,6

56,3
41,9

47,8
33,6

20,4
20,2

31,0
43,4

6,1
25,2

45,0

75,1
95,2

76,1
86,7

75,3
88,3

65,8
81,0
79,9

59,7
60,4

43,7
58,1

52,2
66,4

79,6
79,8

69,0
56,6

93,9
74,8

55,0

Hur trygg känner du dig utomhus i området där du bor när det är mörkt ute?

Hur trygg känner du dig utomhus i området där du bor när det är ljust ute?

Hur orolig är du för att…

...drabbas av inbrott i ditt hem?

…utsättas för sexuella trakasserier eller liknande?

...bli utsatt för våldsbrott eller hot om våld?

…bli utsatt för hot och trakasserier på nätet?

…bli utsatt för identitetsstöld?

…det kommer ske en allvarlig samhälls-störning i kommunen? (t.ex. skogsbrand, översvämning)

…det kommer ske en terrorhandling i kommunen?

Hur stort eller litet problem tycker du att följande saker är i kommunen där du bor?

Personer eller gäng som bråkar eller stör

Personer som är påverkade av alkohol eller narkotika

Narkotikahandel

Våldsbrott

Inbrott eller stölder

Störande trafik med motorfordon

Hot och trakasserier på nätet

Bristande eller trasig utomhusbelysning

Skadegörelse eller klotter

Nedskräpning

Hur tycker du…

...räddningstjänsten fungerar i kommunen?

…kommunen informerar vid samhällsstörningar? (t.ex. strömavbrott,  extremt väder, …

Vad tycker du om polisens närvaro i kommunen?

Kommunen    Riket 

Andel låga betyg kommun Andel höga betyg kommun

Andel låga betyg riket Andel höga betyg riket

Trygghet i samhället



Fråga Fråga i text
Andel låga 

betyg kommun
Andel höga 

betyg kommun
Andel låga 
betyg riket

Andel höga 
betyg riket

Kommunens andel 
låga betyg är 

säkerställt skild 
från riket

Kommunens 
andel höga betyg 

är säkerställt 
skild från riket

Klimat- och miljöarbete Andel låga betyg kommun Andel höga betyg kommun Andel låga betyg riket Andel höga betyg riket

Fråga 024_01
Hur tycker du följande saker fungerar i din kommun?Hämtningen av 
hushållsavfall. 6,1 93,9 6,9 93,1 Nej Nej

Fråga 024_02
Hur tycker du följande saker fungerar i din kommun?Utbudet av platser för 
förpacknings-återvinning i närheten till där du bor. 20,1 79,9 17,9 82,1 Nej Nej

Fråga 024_03

Hur tycker du följande saker fungerar i din kommun?Utbudet av 
återvinningscentraler i din kommun, där du kan lämna in farligt avfall, grovsopor 
och elektronik. 17,4 82,6 21,7 78,3 Nej Nej

Fråga 024_04

Hur tycker du följande saker fungerar i din kommun?Möjligheten att kunna 
återvinna avfall utan att behöva transportera bort det med bil eller annat 
motordrivet fordon. 72,7 27,3 60,0 40,0 Ja Ja

Fråga 024_05
Hur tycker du följande saker fungerar i din kommun?Kommunens arbete för att 
minska sin egen miljö- och klimatpåverkan i sina verksamheter. 31,0 69,0 37,4 62,6 Nej Nej

Fråga 024_06
Hur tycker du följande saker fungerar i din kommun?Kommunens information 
om vad du kan  göra för att minska din miljö- och klimatpåverkan. 40,1 59,9 48,5 51,5 Ja Ja

Fråga 024_07
Hur tycker du följande saker fungerar i din kommun?Kommunens arbete för att 
säkerställa tillgången till dricksvatten. 9,8 90,2 12,5 87,5 Nej Nej
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Hur tycker du följande saker fungerar i din kommun?Hämtningen av hushållsavfall.

Hur tycker du följande saker fungerar i din kommun?Utbudet av platser för
förpacknings-återvinning i närheten till där du bor.

Hur tycker du följande saker fungerar i din kommun?Utbudet av återvinningscentraler i
din kommun, där du kan lämna in farligt avfall, grovsopor och elektronik.

Hur tycker du följande saker fungerar i din kommun?Möjligheten att kunna återvinna
avfall utan att behöva transportera bort det med bil eller annat motordrivet fordon.

Hur tycker du följande saker fungerar i din kommun?Kommunens arbete för att minska
sin egen miljö- och klimatpåverkan i sina verksamheter.

Hur tycker du följande saker fungerar i din kommun?Kommunens information om vad
du kan  göra för att minska din miljö- och klimatpåverkan.

Hur tycker du följande saker fungerar i din kommun?Kommunens arbete för att
säkerställa tillgången till dricksvatten.

Kommunen    Riket 

Andel låga betyg kommun Andel höga betyg kommun
Andel låga betyg riket Andel höga betyg riket



Fråga Fråga i text
Andel låga 

betyg kommun
Andel höga 

betyg kommun
Andel låga 
betyg riket

Andel höga 
betyg riket

Kommunens andel 
låga betyg är 

säkerställt skild 
från riket

Kommunens 
andel höga betyg 

är säkerställt 
skild från riket

Bemötande, information och inflytande Andel låga betyg kommun Andel höga betyg kommun Andel låga betyg riket Andel höga betyg riket

Fråga 026 Vid den senaste kontakten med tjänstepersonen, hur blev du bemött? 15,6 84,4 16,2 83,8 Nej Nej
Fråga 027 Vid den senaste kontakten med politikern, hur blev du bemött? .. 93,2 13,3 86,7 .. Nej

Fråga 029
Hur tycker du att det fungerar att få svar på dina frågor om kommunen och dess 
verksamheter? 25,5 74,5 32,6 67,4 Nej Nej

Fråga 031_01
Vad tycker du om…möjligheterna som kommunens invånare har att påverka 
inom de kommunala verksamheterna? (t.ex. genom brukarråd, föräldraråd) 55,1 44,9 59,5 40,5 Nej Nej

Fråga 031_02
Vad tycker du om…möjligheterna som kommunens invånare har att påverka 
innehållet i politiska beslut? 70,1 29,9 72,4 27,6 Nej Nej

Fråga 031_03
Vad tycker du om…möjligheterna som kommunens invånare har att delta aktivt i 
arbetet med utveckling av kommunen? (t.ex. medborgardialoger, samråd) 65,0 35,0 64,5 35,5 Nej Nej

Fråga 032
Hur tycker du att kommunen informerar vid större förändringar i kommunen? 
(t.ex. stadsplanering, byggnationer) 46,9 53,1 48,5 51,5 Nej Nej
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Vid den senaste kontakten med tjänstepersonen, hur blev du bemött?

Vid den senaste kontakten med politikern, hur blev du bemött?

Hur tycker du att det fungerar att få svar på dina frågor om kommunen och dess
verksamheter?

Vad tycker du om…möjligheterna som kommunens invånare har att påverka inom de 
kommunala verksamheterna? (t.ex. genom brukarråd, föräldraråd)

Vad tycker du om…möjligheterna som kommunens invånare har att påverka innehållet i 
politiska beslut?

Vad tycker du om…möjligheterna som kommunens invånare har att delta aktivt i 
arbetet med utveckling av kommunen? (t.ex. medborgardialoger, samråd)

Hur tycker du att kommunen informerar vid större förändringar i kommunen? (t.ex.
stadsplanering, byggnationer)

Kommunen                Riket 

Andel låga betyg kommun Andel höga betyg kommun
Andel låga betyg riket Andel höga betyg riket



Fråga Fråga i text
Andel låga 

betyg kommun
Andel höga 

betyg kommun
Andel låga 
betyg riket

Andel höga 
betyg riket

Kommunens andel 
låga betyg är 

säkerställt skild 
från riket

Kommunens 
andel höga betyg 

är säkerställt 
skild från riket

Jämlikhet och integration Andel låga betyg kommun Andel höga betyg kommun Andel låga betyg riket Andel höga betyg riket

Fråga 033_01
Upplever du att din kommun arbetar aktivt för att …förbättra integration och 
delaktighet av människor i samhället? 60,1 39,9 72,3 27,7 Ja Ja

Fråga 033_02

Upplever du att din kommun arbetar aktivt för att …förbättra toleransen för 
människors olikheter? T.ex. utifrån ålder, kön eller
könstillhörighet, sexualitet, religion, etnicitet eller funktionsnedsättning. 57,6 42,4 65,2 34,8 Nej Nej

Fråga 033_03
Upplever du att din kommun arbetar aktivt för att …minska diskrimineringen i 
samhället? 53,3 46,7 68,2 31,8 Ja Ja

Fråga 034

Tycker du att du kan vara den du är och leva ditt liv som du vill i din kommun? 
T.ex. utifrån ålder, kön eller könstillhörighet,
sexualitet, religion, etnicitet eller funktionsnedsättning. 15,1 84,9 13,4 86,6 Nej Nej
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Upplever du att din kommun arbetar aktivt för att …förbättra integration och 
delaktighet av människor i samhället?

Upplever du att din kommun arbetar aktivt för att …förbättra toleransen för människors 
olikheter? T.ex. utifrån ålder, kön eller

könstillhörighet, sexualitet, religion, etnicitet eller funktionsnedsättning.

Upplever du att din kommun arbetar aktivt för att …minska diskrimineringen i 
samhället?

Tycker du att du kan vara den du är och leva ditt liv som du vill i din kommun? T.ex.
utifrån ålder, kön eller könstillhörighet,

sexualitet, religion, etnicitet eller funktionsnedsättning.

Kommunen                Riket 

Andel låga betyg kommun Andel höga betyg kommun Andel låga betyg riket Andel höga betyg riket



Fråga Fråga i text
Andel låga 

betyg kommun
Andel höga 

betyg kommun
Andel låga 
betyg riket

Andel höga 
betyg riket

Kommunens andel 
låga betyg är 

säkerställt skild 
från riket

Kommunens 
andel höga betyg 

är säkerställt 
skild från riket

Förtroende Andel låga betyg kommun Andel höga betyg kommun Andel låga betyg riket Andel höga betyg riket

Fråga 035_01 Upplever du att …kommunens politiker arbetar för kommunens bästa? 54,0 46,0 53,8 46,2 Nej Nej
Fråga 035_02 Upplever du att …kommunens politiker är ansvarstagande? 55,7 44,3 62,6 37,4 Nej Nej

Fråga 035_03
Upplever du att …kommunens politiker är lyhörda till invånarnas tankar och idéer 
kring kommunen och dess verksamheter? 74,6 25,4 75,2 24,8 Nej Nej

Fråga 035_04 Upplever du att …kommunens anställda arbetar för kommunens bästa? 39,1 60,9 44,6 55,4 Nej Nej

Fråga 035_05
Upplever du att …politiska beslut som fattas i kommunen är genomtänkta och 
genomarbetade? 71,3 28,7 71,8 28,2 Nej Nej

Fråga 035_06
Upplever du att …det finns en transparens i hur politiska beslut fattas i 
kommunen? 74,4 25,6 73,6 26,4 Nej Nej

Fråga 035_07 Upplever du att …kommunens verksamheter är fria från korruption? 47,6 52,4 51,1 48,9 Nej Nej
Fråga 036_01 Allmänt sett, hur stort förtroende har du för…kommunens politiker? 57,3 42,7 57,6 42,4 Nej Nej
Fråga 036_02 Allmänt sett, hur stort förtroende har du för…politiker i riksdagen? 62,1 37,9 58,3 41,7 Nej Nej
Fråga 037 Allmänt sett, tycker du att man kan lita på människor? 41,4 58,6 37,4 62,6 Nej Nej
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37,4

46,2

37,4

24,8

55,4

28,2

26,4

48,9

42,4

41,7

62,6

Upplever du att …kommunens politiker arbetar för kommunens bästa?

Upplever du att …kommunens politiker är ansvarstagande?

Upplever du att …kommunens politiker är lyhörda till invånarnas tankar och idéer kring kommunen …

Upplever du att …kommunens anställda arbetar för kommunens bästa?

Upplever du att …politiska beslut som fattas i kommunen är genomtänkta och genomarbetade?

Upplever du att …det finns en transparens i hur politiska beslut fattas i kommunen?

Upplever du att …kommunens verksamheter är fria från korruption?

Allmänt sett, hur stort förtroende har du för…kommunens politiker?

Allmänt sett, hur stort förtroende har du för…politiker i riksdagen?

Allmänt sett, tycker du att man kan lita på människor?

Kommunen    Riket 

Andel låga betyg kommun Andel höga betyg kommun
Andel låga betyg riket Andel höga betyg riket



Fråga Fråga i text
Andel låga 

betyg kommun
Andel höga 

betyg kommun
Andel låga 
betyg riket

Andel höga 
betyg riket

Kommunens andel 
låga betyg är 

säkerställt skild 
från riket

Kommunens 
andel höga betyg 

är säkerställt 
skild från riket

Kommunen som helhet Andel låga betyg kommun Andel höga betyg kommun Andel låga betyg riket Andel höga betyg riket

Fråga 038 Vad tycker du om din kommun som en plats att bo och leva på? 7,2 92,8 7,6 92,4 Nej Nej
Fråga 039 Hur tycker du att din kommun sköter sina olika verksamheter? 21,1 78,9 19,3 80,7 Nej Nej

Fråga 040
Tycker du att invånarna i din kommun har möjlighet till insyn och inflytande över 
kommunens beslut och verksamheter? 73,4 26,6 78,9 21,1 Nej Nej

Fråga 041 Kan du rekommendera andra som inte bor här i kommunen att flytta hit? 37,8 62,2 37,4 62,6 Nej Nej

7,2

21,1

73,4

37,8

92,8

78,9

26,6

62,2

7,6

19,3

78,9

37,4

92,4

80,7

21,1

62,6

Vad tycker du om din kommun som en plats att bo och leva på?

Hur tycker du att din kommun sköter sina olika verksamheter?

Tycker du att invånarna i din kommun har möjlighet till insyn och inflytande över
kommunens beslut och verksamheter?

Kan du rekommendera andra som inte bor här i kommunen att flytta hit?

Kommunen    Riket 

Andel låga betyg kommun Andel höga betyg kommun Andel låga betyg riket Andel höga betyg riket



Sammanträdesprotokoll
Kommunstyrelsen

den 13 december 2022

Justerare

Diarienummer KS.2022.743

§ 248 Ombudgetering investeringar från 2022 till 2023

Preliminära ansökningar har inkommit på totalt 15 167 000 kronor avseende
investeringsobjekt som de verksamhetsansvariga önskar ombudgetera från
2022 till 2023.

Teknik- och serviceförvaltningen ansöker om 8 108 000 kronor för åtta objekt,
varav fastighetsköp Gäddede 1:237 med 4 250 000 kronor inte är
fastighetsreglerat ännu och gångbro i Backe med 1 400 000 kronor avser sent
erhållen budget.

Barn-, kultur- och utbildningsförvaltningen ansöker om 1 985 000 kronor för två
objekt, varav skolgårdar med 1 860 000 kronor avser sent erhållen budget.

Avfall-, vatten och avlopp, AVA-enheten ansöker om 50 000 kronor för ett
objekt.

Bredband ansöker om 5 024 000 kronor för ett objekt avseende fiber i Rossön.

Underlag till beslut

AU § 212/2022
Tjänsteskrivelse
Preliminär ombudgetering investeringar 2023

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen att.

Kommunstyrelsens förslag till beslut till kommunfullmäktige

1. Preliminär ombudgetering godkänns med 15 167 000 kronor från 2022 till
2023.

2. Investeringsbudgeten för 2023 ökar preliminärt till 60 551 000 kronor.

3. Fastställelse av ombudgeterade objekt och belopp görs av fullmäktige i
februari 2023.



Tjänsteskrivelse
Kommunstyrelsen
2023-02-02 1 februari
2023

Diarienummer KS.2022.743

Ombudgetering investeringar från 2022 till 2023

Kommunstyrelsen beslutade om preliminära ansökningar den 13 december
2022 § 248 på totalt 15 167 000 kronor avseende investeringsobjekt som de
verksamhetsansvariga önskar ombudgetera från 2022 till 2023. Nu finns
bokslutsuppgifter för 2022 som påverkar ombudgeteringen.Totalbeloppet
uppgår nu till 16 205 000 kronor efter ytterligare förseningar tillkommit som
skjuter fram objektens slutförande.

Förslag till kommunfullmäktige att fastställa ombudgeteringen enligt följande:

 Teknik- och serviceförvaltningen ansöker om 9 296 000 kronor för åtta
objekt, varav fastighetsköp Gäddede 1:237 med 4 250 000 kronor inte är
fastighetsreglerat ännu och gångbro i Backe med 1 400 000 kronor avser
sent erhållen budget.

 Barn-, kultur- och utbildningsförvaltningen ansöker om 2 154 000 kronor
för fyra objekt, varav skolgårdar med 1 758 000 kronor avser sent
erhållen budget.

 Avfall, vatten och avlopp, AVA-enheten, ansöker om 144 000 kronor för
två objekt.

 Bredband ansöker om 4 611 000 kronor för ett objekt avseende fiber i
Rossön.

Förslaget är att bevilja 16 205 000 kronor i ombudgeteringar av investeringar till
2023. Finansiering av ombudgetering av investeringar adderas till den beslutade
investeringsbudgeten för 2023. Ny investeringsram för 2023 blir 61 589 000
kronor baserat på den reviderade investeringsbudgeten för 2023 och
ovanstående ombudgeteringar.

Förslag till beslut i kommunfullmäktige

1. Ombudgetering investeringar godkänns med 16 205 000 kronor från
2022 till 2023. Bilaga.

2. Investeringsbudgeten för 2023 ökar till 61 589 000 kronor.

Ansvarig förvaltning och tjänsteperson

Kommunledningsförvaltningen, Veronica Hjorter Stenklyft, Ekonomistrateg

Beslut skickas till

Alla förvaltningar

Bilagor

Ombudgetering investeringar 2023



Investeringar 2022
ombudgetering till 2023

Verksamhet Budget Bokfört Prognos Avvikelse Ombudget
2022 2022 bokslut 2022 2023

Kommunen, skattefinansierad 34 441 21 043 22 194 13 398 11 450

Avfall, vatten, avlopp (AVA), 10 653 10 800 10 691 -147 144
avgiftsfinansierad

Bredband, avgiftsfinansierad 7 729 -845 2 705 8 574 4 611

Kommunen totalt 52 823 30 998 35 590 21 825 16 205



Investeringsbudget kommunen, skattefinansierad verksamhet

Investeringar ombudgetering till 2023

Nr. Objekt Start- Beslutad Ack Budget Ombudget TA Tot bud Bokfört Prognos Avvikelse Ombudget
år totalbudget utfall 2022 2022 2022 2022 2022 2022

Kommunstyrelsen
Ospecificerad pott 2022 3 000 3 000 -157 2 843 0 0 2 843

Teknik- och serviceförvaltning
1 IT-säkerhet 2022 1 000 433 1 000 1 000 433 330 567 270

2 Rossöcenter renovering lägenheter 2020 3 600 4 761 1 200 1 200 1 199 1 200 1

3 Räddningstjänst Hammerdal omb. omkl. 2020 1 200 1 100 0 22 22 -22

4 Reservkraft Levinsgården/Forsgården 2021 900 1 178 881 881 1 158 1 158 -277

5 Gatubeläggningar 2022 1 000 239 1 000 1 000 239 163 761 761

6 Seriebyte belysning tätort 2020 5 020 7 246 2 600 788 3 388 3 285 3 288 103 103

7 Frostviksskolan ventilation 2021 2 500 2 723 1 834 1 834 2 057 1 834 -223

8 Fjällsjöskolan, byte tak 2019 1 500 1 575 314 314 389 314 -75

9 Köp Gäddede 1:237 2021 4 250 0 4 250 4 250 0 0 4 250 4 250

10 RWC Frostviksskolan 2021 200 200 200 200 200 200 0

11 Reservkraft Tåsjö/Norrbygården 2022 500 0 500 500 0 219 500 500

12 2st busskur Myrgatan 2022 169 250 169 169 250 250 -81

13 Ventilation Tåsjögården 2022 1 500 501 1 500 1 500 501 1 500 999 999

14 Ventilation Västringen fsk 2022 1 500 1 537 1 500 1 500 1 537 1 500 -37

15 Frostviksskolan byte fönster 2022 1 000 1 340 1 000 1 000 1 340 1 400 -340

16 Gång- och cykelväg industriomr. Strömsund 2022 2 800 1 787 0 2 800 2 800 1 787 2 300 1 013 1 013

17 Reservkraft Strömbacka 2022 7 0 7 -7

18 Reservkraft Solbacken 2022 7 0 7 -7

19 Reservkraft Vattudalsskolan 2022 7 0 7 -7

20 Gångbro Backe 2022 1 400 0 0 1 400 1 400 0 0 1 400 1 400

21 Renovering Landöbron 2022 35 0 35 35 -35

22 Matkompost 2022 157 157 157 157 157 157 1

23 Investeringspott fastighet 2022 4 500 4 511 4 500 4 500 4 511 4 130 -11 0

Delsumma TSF 27 593 19 122 20 000 8 471 9 296

Framtids- och utvecklingsförvaltning

24 Elektroniskt markeringssystem Skyttegymn. 2022 420 453 420 420 453 453 -33

25 Timringsutrustning Bygg- och anläggn.progr. 2022 59 60 59 59 60 60 -1

26 Mig/Mag-svets Industri.progr. 2022 110 105 110 110 105 105 5

27 PLC styrd frekv.inr. Motorlabb 2022 54 54 54 54 54 54 0

Delsummma FUF 643 672 672 -29 0

Barn- kultur- och utbildningsförvaltning
28 Barnvagnstak 2022 146 0 146 146 0 146 146 146

29 Hotings skola säkerhet hämta/lämna 2022 125 0 125 125 0 125 125 125

30 Solskydd förskolor 2022 300 175 300 300 175 300 125 125

31 Fjällsjöskolan, lek- och klätterställning 2022 400 420 400 400 420 420 -20

32 Utemiljö skolgårdar 2022 2 000 242 2 000 2 000 242 140 1 758 1 758

33 Skoter för spårdragning 2022 150 150 150 150 150 150 0

Delsumma BKU 3 121 987 1 281 2 134 2 154

Vård- och socialförvaltning

34 Brismarksgården anpassning arbetsmiljöåtgärder 2018 400 420 241 241 261 241 -20

Delsumma VSF 241 261 241 -20 0

Summa investeringsutgifter 21 303 22 194

Summa investeringsinkomster -260

Summa nettoinvesteringar 19 583 8 508 6 350 34 441 21 043 22 194 10 555 11 450

Teknik- och serviceförvaltning

1 IT-enheten prioriterar om nytt IAM-system till fördel för införande av oföränderliga backup.Aktivitet pågår med andra datorhall samt nätverksredundans och managering.Lång leveranstid.

2 Pågår, klart oktober 2022.

3 Projektet klart.

4 Klart. Extra anslag är sökt hos KS i samband med ombudgetering.

5 Lägger större delen av detta på nästa års investering då det är sammanhängande längre beläggningar och ny upphandling för bättre priser.

6 Här är planen att det diffar lite mot total budget beroende på hur mycket de hinner innan årsskiftet

7 Avslutat projekt, alla kostnader ej inkomna. Ökade kostnader på oförutsedda delar, samt ökade materialpriser på löpande delar.

8 Avslutat projekt. Klart

9 Inväntar fastighetsreglering. Köpet av fastigheten planeras genomföras 2023

10 Utförd 1:a kvartalet 2022. Klart 

11

12 Monterade och klara, ökad kostnad i material samt fraktkostnad efter offertförfrågan för ett år sedan.

13 Påbörjas i November pågår till årsskiftet. Ej färdigfakturerat.

14 Avslutat projekt. Ökade kostnader på oförutsedda delar, samt ökade materialpriser på löpande delar. 

15 Klart. Alla fönster bytta under 2022, sökta medel för 2023 skall ej användas, utanfördelas till 2022.

16 2,3 miljoner används i år för byggnationen av GC vägen och avslutande beläggning kostnad på ca 500 kommer göras 2023. Faktura för årets arbete lägre än beräknat.

17 Projekteringskostnader kommande projekt

18 Projekteringskostnader kommande projekt

19 Projekteringskostnader kommande projekt

20 Gångbro Backe kommer att påbörjas i början av 2023 och klart juni 2023.

21 Landöbron är färdigbyggd men belastningsberäkningen är klar i september. Från Länsstyrelsens bygdemedel.

22 Inköpt, TA beslutat.

23 Pågår hela 2022. Har fått besked om att hissen på Grevåkerskolan utförs i jullovet fakturan uppbokad 2022.

Framtids- och utvecklingsförvaltning

24

25

26

27

Barn- kultur- och utbildningsförvaltning

28

29

30

31

32

33

Vård- och socialförvaltning

34 Slutförs under 2022

Görs 2023. Försenat pga att entreprenör ej hunnit leverera.

Pågår, slutförs under 2023. Förseningar pga att arbeten inte hanns med innan vintern.

Inköp gjort

Pågår, jobb beställt, slutförs under 2022.

Hösten 2022. Fördröjd leverans till 2023 281 tkr enligt offert. Inga fakturor har ännu kommit.

Inköp görs september-oktober 2022.

Byggs i samband med renovering på Västringens fsk, klart våren 2023.

Inköp gjort

Inköp gjort

Inköp gjort

Hinner inte utföras helt under 2022 pga för kort tid att hinna planera och utföra grävarbeten m.m



Investeringsbudget AVA, avgiftsfinansierad verksamhet
Investeringar ombudgetering till 2023

Nr Objekt Start- Beslutad Ack Budget Ombudget TA Tot bud Bokfört Prognos Avvikelse Ombudget
år totalbudget utfall 2022 2022 2022 2022 2022 2022

Avfall, vatten och avlopp (AVA)
1 Larm/styr/övervakning VA 2019 5 500 6 146 1 000 350 1 350 1 393 1 450 -43

2 Hotings vattenverk och vattentäkt 2017 9 100 9 216 373 373 232 283 141

3 Förnyelse ledningsnät V 2021 2 122 1 314 360 682 1 042 916 1 042 126

4 Förnyelse ledningsnät A 2021 5 818 5 980 3 240 58 3 298 3 518 3 298 -220

5 Renovering pumpstationer 2022 600 602 600 600 602 600 -2

6 Kyrktåsjö vattenverk 2021 70 0 70 70 0 0 70

7 WC/dusch ÅVC 2022 700 792 700 700 792 700 -92

8 Asfaltering ÅVC 2022 200 149 200 200 149 150 51 50

9 Containrar ÅVC 2022 150 248 150 150 248 248 -98

10 Tälthallar återanv.bodar 2022 500 495 500 500 495 500 5

11 Pumpar 2022 400 420 400 400 420 400 -20

12 Lövberga vattenverk 2022 500 100 500 -350 150 100 150 50

13 Stora Blåsjöns reningsverk 2022 400 498 400 400 498 400 -98

14 Brattbäckens vattenverk 2022 250 304 250 250 304 250 -54

15 Hammerdals reningsverk 2022 250 271 250 250 271 263 -21

16 Rossöns reningsverk 2022 120 26 120 120 26 120 94 94

17 Skalskydd 2022 300 250 300 300 250 300 50

18 Asfaltering o dagvattenrening Liden ÅVC 2022 0 0 0 0 0

19 Insamling matavfall kärl 2022 4 0 4 0 -4

20 Investeringspott VA 2022 500 585 500 500 585 537 -85

Summa investeringsutgifter   27 480 27 397 9 470 1 183 0 10 653 11 653 10 691 -1 000 144
Summa investeringsinkomster -853

Summa nettoinvesteringar 9 470 1 183 0 10 653 10 800 10 691 -1 000 144

Kommentarer

1

2

3

4

5

6

7

8

9

10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20

Investeringsbudget bredband, avgiftsfinansierad verksamhet
Investeringar ombudgetering till 2023

Nr Objekt Start- Beslutad Ack Budget Ombudget TA Tot bud Bokfört Prognos Avvikelse Ombudget
år totalbudget utfall 2022 2022 2022 2022 2022 2022

Bredband

1 Fiber hela kommunen 2015 115 473 150 951 2 000 5 729 7 729 4 771 5 100 2 958 4 611

2 Bidrag fiber hela kommunen 2015 -50 681 0 -5 616 -2 395 5 616

0

Summa investeringsutgifter   115 473 150 951 2 000 5 729 0 7 729 4 771 5 100 8 574 4 611

Summa investeringsinkomster 0 -50 681 -5 616 -2 395

Summa nettoinvesteringar 2 000 5 729 0 7 729 -845 2 705 8 574 4 611

Kommentarer

1

2

Årets budget, 2 000 tkr, används till anslutning av villor och företag i utbyggda områden. Ombudget avser påbörjade projekt som ej avslutats 2021; Rossön, Fyrån och efteranslutningar. 

Ombudgetering till 2023 avser Rossön.

Erhållna bidrag ortsammanbindande Näsviken-Öhn 2 360 tkr. Internt investeringsbidrag Rossön 3 256 tkr.

Kommer inte att användas till Kyrktåsjö vv på grund av ändrade gränsvärden för pH.

Uppförandet pågår.

Pågår, beräknades klart 30 november men allt hanns inte med.

Pågår. Även fortsättning 2023. Vi omfördelar 350 tkr från Lövberga vattenverk.

Ombudgetering av 50 tkr, PEAB ville spara asfalteringen på Junsternäset till 2023 då man ändå ska vara i Gäddede.

Inloppspumpstation till reningsverket. Beställning gjord men strulat med pumparna. Klart 31 december.

Påbörjat, beräknas klart 30 november.

Pågår löpande.

Drift- och skötselinstruktioner kvar, pågår.

Pågår. Väntar på fakturor FSM, elektriker, styrning.

Containrarna betydligt dyrare än beräknat.

Tre tälthallar kommit och uppförande ska ske under november. Priserna stigit så mycket så pengarna räcker bara till tre tält i år.

Pågår löpande. Bland annat asfaltering kvarstår.

Strumpinfodring upphandlad för 3 miljoner. Övrig förnyelse pågår löpande.

Beslutar att endast installera ett filter till, ny pump och nya rör. Det räcker med 150 tkr, resten omf. till styr-övervakning. Filter installeras i november.

100% finansieriat via bidrag från Naturvårdsverket. Hälften av totalt 12 900 tkr är utbetalat. Projekttiden sträcker sig till 2023-10-31.

Pågår löpande.

Planering pågår, placering av grovrens ska kontrolleras. Klart november.

Pågår, montering av filter klart. Beräknas klart 30 november.



Sammanträdesprotokoll
Kommunstyrelsen

den 13 december 2022

Justerare

Diarienummer KS.2022.360

§ 235 Medborgarförslag om skogsbruket i Strömsunds kommun

Ett medborgarförslag har lämnats in om att Strömsunds kommun begränsar
avverkningen av kommunens egen skog till ett absolut minimum och att i
de fall avverkning ändå sker ska det göras hyggesfritt samt att kommunens
fjällnära skogar skyddas från avverkning för att bidra till att rädda en unik
miljö.

Strömsunds kommun har certifierat sitt skogsinnehav enligt PEFC/05-22-19.
Certifieringen innebär att markägaren förbinder sig att uppfylla olika krav
vad gäller såväl inriktning av skogens skötsel, som teknik- och miljöhänsyn
vid skötsel av skogen. Anslutningen till dessa regler är frivillig men
Strömsunds kommun har valt att ansluta sig för att gå före med gott
exempel. Certifieringen innebär att:

 En godkänd skogsägarplan som är yngre än tio år ska innehas.

 Skogen ska skötas aktivt genom att utföra föreslagna åtgärder samt
dokumentera dessa när de är utförda.

 Alla åtgärder ska utföras i enlighet med svensk PEFC standard.

 Hänsyn ska tas till områden som rör rekreation, friluftsliv och
kulturmiljö

 Endast certifierade entreprenörer ska användas.

Strömsunds kommun arbetar med att uppdatera kommunens översikts-
plan. I detta arbete ingår en utredning om att se över möjligheten att bilda
ett naturreservat av områden där kommunen äger fjällnära skog.
Kommunen har inga resurser att i dagsläget arbeta med att driva bildande
av naturreservat för övriga områden med fjällnära skog som inte ägs av
kommunen.

Underlag till beslut

AU § 205/202
Tjänsteskrivelse
Medborgarförslag

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen att besluta enligt arbetsutskottet
förslag.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Medborgarförslaget anses besvarat.





Tjänsteskrivelse 
Kommunstyrelsen 
15 november 2022 

 (KS.2022.360)  

Medborgarförslag om begränsning av avverkning av kommunens 
egen skog och att kommunens fjällnära skogar skyddas från avverk-
ning 

Ett medborgarförslag har lämnats in om att: 

• Strömsunds kommun begränsar avverkningen av kommunens egen skog 
till ett absolut minimum och att i de fall avverkning ändå sker ska det 
göras hyggesfritt. 

• Kommunens fjällnära skogar skyddas från avverkning för att bidra till att 
rädda en unik miljö. 

Strömsunds kommun har certifierat sitt skogsinnehav enligt PEFC/05-22-19. 
Certifieringen innebär att markägaren förbinder sig att uppfylla olika krav vad 
gäller såväl inriktning av skogens skötsel, som teknik- och miljöhänsyn vid sköt-
sel av skogen. Anslutningen till dessa regler är frivillig men Strömsunds kom-
mun har valt att ansluta sig för att gå före med gott exempel. Certifieringen in-
nebär att: 

• En godkänd skogsägarplan som är yngre än tio år ska innehas. 
• Skogen ska skötas aktivt genom att utföra föreslagna åtgärder samt do-

kumentera dessa när de är utförda. 
• Alla åtgärder ska utföras i enlighet med svensk PEFC standard. 
• Hänsyn ska tas till områden som rör rekreation, friluftsliv och kulturmiljö 
• Endast certifierade entreprenörer ska användas. 

Strömsunds kommun arbetar med att uppdatera kommunens översiktsplan. I 
detta arbete ingår en utredning om att se över möjligheten att bilda ett natur-
reservat av områden där kommunen äger fjällnära skog. Kommunen har inga 
resurser att i dagsläget arbeta med att driva bildande av naturreservat för öv-
riga områden med fjällnära skog som inte ägs av kommunen.  

Förslag till beslut 

Teknik- och serviceförvaltningen föreslår att kommunstyrelsen anser att med-
borgarförslaget är besvarat. 

Ansvarig förvaltning och tjänsteperson 
Teknik- och serviceförvaltningen 

Mikael Ehrs 
Chef gatu- och markenheten samt transportenheten 



Sammanträdesprotokoll
Kommunstyrelsen

den 13 december 2022

Justerare

Diarienummer KS.2022.335

§ 233 Medborgarförslag om brukandet av fjällnära skog i
Strömsunds kommun

Ett medborgarförslag har lämnats in om brukandet av fjällnära skog i
Strömsunds kommun. Förslagsställaren föreslår att Strömsund kommun bör
deklarera att den fjällnära skogen som är i kommunens ägo ska lämnas
opåverkad samt arbeta för att all återstående fjällnära skog med höga
naturvärden blir skyddad som en nationalpark eller reservat.

Den fjällnära skog som Strömsunds kommun äger är NO-klassad (Naturvård
Orört) i den senaste skogsbruksplanen. Kommunen arbetar med att
uppdatera kommunens översiktsplan. I detta arbete ingår en utredning om
att se över möjligheten att bilda ett naturreservat av områden där
kommunen äger fjällnära skog. Kommunen har inga resurser att i dagsläget
arbeta med att driva bildande av naturreservat för övriga områden med
fjällnära skog som inte ägs av kommunen

Underlag till beslut

AU § 203/2022
Tjänsteskrivelse
Medborgarförslag

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen besluta enligt arbetsutskottets
förslag.

Gert Norman (V) yrkar bifall till medborgarförslaget.

Proposition

Ordföranden ställer proposition på Gert Normans yrkande och
arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt
arbetsutskottets förslag.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Beslut enligt arbetsutskottets förslag. Medborgarförslaget anses besvarat.
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Medborgarförslag till Strömsunds kommun

Undertecknade kommuninvånare lämnar följande Medborgarförslag gällande brukandet av
fjällnära skog i Strömsunds kommun.

IStrömsunds kommun finns det fortfarande arealer med fjällnära skog som är opåverkad av
storskaligt skogsbruk. Det är frågan om värdefulla skogar eftersom de aldrig har kalavverkats och
därför har mycket höga naturvärden med kontinuitet för arter som sträcker sig tillbaka till den
senaste istiden.

Fjällnära skogar i Strömsunds kommun mycket höga naturvärden och är unika ur ett
europeiskt perspektiv. Den fjällnära skogen ska bevaras intakt för framtiden.
Det finns också arealer skog med något lägre naturvärden som finns i anslutning till skogar med
urskogskaraktär. Även dessa skogar bör avsättas och sparas som en viktig skyddszon för de
många hotade arterna knutna till tajgan. Den fjällnära skogen bör betraktas som en av norra
Sveriges mest bevarandesvärda naturtyper, jämförbar med andra unika naturområden i världen
som exempelvis Afrikas Serengeti eller Australiens Stora Barriärrevet och med motsvarande
potential när det gäller turism.

Strömsund kommun bör deklarera att den fjällnära skogen som är i kommunens ägo ska
lämnas opåverkad samt arbeta för att all återstående fjällnära skog med höga naturvärden bli
skyddad som en nationalpark eller reservat.

Den fjällnära skogen kan framöver få stor betydelse för besöksnäringen. Många andra områden
i världen med motsvarande egenskaper är idag skyddade och samtidigt välbesökta. Människor
söker kontakt till den ursprungliga naturen och vill uppleva gamla träd, möta sällsynta djur eller
bara få vistas i miljöer som hyser hotade arter.

Det pågår arbete inom SNä/att tillskapa en fjällnära vandringsled som skulle kunna förbinda
dalgångar i flera kommuner. Den nya leden kan bli en ny destination för naturnära turismen i
Strömsund och också ivåra grannkommuner, från Mora i söder till Kiruna i norr. Den nya leden
planeras gå i skogslandet parallellt med Kungsleden som förbinder fjällkedjan högre upp i
terrängen. Förutsättningen för den nya vandringsleden är att det finns sammanhängande
fjällnära skog i tillräcklig omfattning.

Med önskemål om att införliva ovanstående förslag i den nya översiktsplanen för Strömsunds
kommun:

Namn
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Tjänsteskrivelse 
Kommunstyrelsen 
15 november 2022 

 (KS.2022.517)  

Medborgarförslag om brukandet av fjällnära skog i Strömsunds 
kommun 

Ett medborgarförslag har lämnats in om brukandet av fjällnära skog i 
Strömsunds kommun. Förslagsställaren föreslår att Strömsund kommun bör de-
klarera att den fjällnära skogen som är i kommunens ägo ska lämnas opåverkad 
samt arbeta för att all återstående fjällnära skog med höga naturvärden blir 
skyddad som en nationalpark eller reservat. 

Den fjällnära skog som Strömsunds kommun äger är NO-klassad (Naturvård 
Orört) i den senaste skogsbruksplanen. Kommunen arbetar med att uppdatera 
kommunens översiktsplan. I detta arbete ingår en utredning om att se över 
möjligheten att bilda ett naturreservat av områden där kommunen äger fjäll-
nära skog. Kommunen har inga resurser att i dagsläget arbeta med att driva 
bildande av naturreservat för övriga områden med fjällnära skog som inte ägs 
av kommunen.  

Förslag till beslut 

Teknik- och serviceförvaltningen föreslår att kommunstyrelsen anser att med-
borgarförslaget är besvarat. 

Ansvarig förvaltning och tjänsteperson 
Teknik- och serviceförvaltningen 

Mikael Ehrs 
Chef gatu- och markenheten samt transportenheten 



Sammanträdesprotokoll
Kommunstyrelsen

den 13 december 2022

Justerare

Diarienummer KS.2022.92

§ 236 Medborgarförslag om öppen vägg i Strömsund

Ett medborgarförslag har lämnats in om att anlägga en öppen vägg i Strömsund.
På väggen ska vem som helst kunna skriva, rita eller måla vad hen vill. Det
vanligaste är att öppna väggar används för graffitimålning och man beskriver att
det idag lider brist på större ytor att uttrycka olika typer av kulturella uttryck,
såsom gatukonst. I förslaget pekas en plats ut i anslutning till den skatepark som
är under uppförande vid Dunderhallen som lämplig.

Av förslaget framgår att man fått sponsring av byggmaterial till väggen som
föreslås bli 10 meter lång och 3 meter hög. Kommunen föreslås bidra med
bygglovskostnad samt kostnaden för arbetet som krävs för att sätta upp väggen
samt att kommunen sätter upp ett återvinningskärl för färgburkar vid väggen.
Kommunen föreslås även bli huvudman för väggen medan överenskommelse
kan ske om vem som ska se efter väggen, sätta upp regler för den och ansvara
för att dessa följs.

Strömsunds kommun ser positivt på förslaget men anser att huvudmannaskapet
ska innehas av en förening eller annan part som också ansvarar för skötsel och
underhåll. Ingen förening eller annan aktör har visat något intresse för detta
ansvar. Kommunen har för närvarande ingen möjlighet att stå för bidrag om
bygglov eller arbetskostnader men ser möjlighet till upplåtelse av mark.

På kommunstyrelsens arbetsutskott den 16 augusti 2022 § 123 beslutades
att ärendet skulle skickas till kultur och fritidsavdelningen för inhämtande
av yttrande. Kultur- och fritidsavdelningen har i sitt yttrande svarat för de
delar i ärendet som ligger under deras ansvarsområde.

Underlag till beslut

AU § 202/2022
Tjänsteskrivelse
Yttrande
Medborgarförslag

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen att beslutar enligt arbetsutskottets
förslag.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Medborgarförslaget anses besvarat.
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Rubrik på medborgarförslaget 

Medborgarförslag om öppen vägg i Strömsund 

 

 

Medborgarförslag - lämna in 

Signeringsunderlag 
 
 
 

 

1. Inlämnat av 
 

Inlämnat av 

För- och efternamn 

Ester Mia Johansson 

Adress 

Telefon 

Mobiltelefon 

Notifieringar 

 
 
 

 
Postnummer och ort 

E-postadress 

 

 

2. Förslag 
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Ditt förslag 

Beskriv ditt förslag så utförligt du kan. Ju mindre kompletteringar som behövs i efterhand ju 

fortare kan du få ett besked om ditt förslag. 
 

Med detta medborgarförslag vill graffitimålarna i kommunen, representerade av Mia Johansson, 

Gåxsjö, samt Strömsunds Skateförening, representerad av ordförande Camilla Hulkki, 

Strömsund, att kommunen tillåter och hjälper till att bygga en så kallad öppen vägg i anslutning 

till skateparken i Strömsund. 
 

Så här skriver Grafittifrämjandet om öppna väggar: 
 

En öppen vägg är en yta där vem som helst får skriva eller rita vad hen vill. En öppen vägg kan 

brukas av många, men det finns idag vissa kulturella uttryck som lider större brist på ytor att 

uttrycka sig på än andra. 
 

Vid en öppen vägg kan människor mötas och uttrycka sig på sätt som annars inte har någon 

självklar plats i det offentliga samtalet. Det är en kontaktyta mellan unga och vuxna, 

traditionella konstnärer likväl som graffitimålare kan stå sida vid sida och skapa med 

allmänheten som publik. 
 

Graffiti och gatukonst är konstformer som på många platser runt om i Sverige idag saknar en yta 

att existera på, detta trots att graffiti brukar kallas för världens största konströrelse. 

Graffiti och gatukonst bör behandlas och ges samma utrymme som andra konstformer. En 

attraktiv stad måste inkludera och bejaka invånarnas önskemål och klappande hjärtan för 

staden. 
 

Graffitimålare finns även i Strömsunds kommun och vi önskar att det erbjuds en plats där man 

får måla graffiti vilket ger oss som vill utöva konstformen en möjlighet att göra detta inom lagens 

ramar, något som för tillfället inte ens är en valmöjlighet inom kommunen. 
 

Även om det inte finns några vetenskapliga belägg för att öppna väggar minskar klotter på andra 

byggnader så finns inte heller underlag som visar på motsatsen, snarare är de hittills gjorda 

studierna försiktigt positiva till att fria väggar faktiskt minskar övrigt klotter och att inte ens 

erbjuda graffitiartister en möjlighet att följa lagen är att ge upp innan startskottet ens gått. 
 

Just det lagliga med en öppen vägg ger oss en möjlighet att lägga tid och kraft på vår konst vilket 

gör att vi utvecklas inom konsten. En öppen vägg gör det även möjligt för oss att kunna visa upp 

våra verk för allmänheten. Det är också en mötesplats där vi kan lära oss av varandras 

kunskaper inom konstformen och skaffa kontakter inom vårt intresse. Många artister är unga 

och finns en mötesplats för konsten har den unga artisten möjlighet att träffa mentorer och 

möjlighet att skapa kontakter där hen kan ta sin konst till ett nästa steg. 
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Bifogat material 

Här kan du bifoga filer som komplement till ditt förslag. Det kan vara bilder eller ritningar t ex. 
 

Förslag till placering av Öppen vägg.pdf (1008 KB) 

Samtliga filer ovan finns bifogade i detta dokument, se bifogade filer. 

Jag godkänner att mitt namn får publiceras på internet tillsammans med mitt 

förslag. 

Ja 

När kommunfullmäktige behandlar mitt förslag vill jag närvara 

Ja, jag vill närvara 

 

Förslag till beslut 

Utformningen av väggen önskar vi blir en fast vägg, 3 meter hög och 10 meter bred. Vi önskar att 

kommunen är huvudman för väggen men att vi överenskommer om vem som kommer se efter 

väggen, sätta upp regler för den och ansvara för att regler följs samt renhållning kring den, 

däremot önskar vi att kommunen sätter upp ett återvinningskärl för färgburkar vid väggen. 
 

Det finns redan sponsorer för materialet till väggen men däremot önskar vi att kommunen 

stöttar med bygglovskostnad och arbetskostnad för att sätta upp den då det är viktigt att det 

görs fackmannamässigt så att väggen kan stå kvar i många år. 
 

Strömsunds Skateförening stöttar graffitikulturen i kommunen och ser bara positivt på att det 

byggs en öppen vägg i anslutning till skateparken som vi bygger i år. Förslagsvis kan denna vägg 

byggas mot villakvarteret för att på så sätt även utgöra en ljudisolerande åtgärd mot ljud från 

parken till boende i området. 
 

Vi tror att denna öppna vägg tillsammans med närliggande skatepark kommer vara ett lyft för 

Strömsunds kommun som kommer öka attraktiviteten och visa att kommunen är villiga att satsa 

på kultur och idrott i alla uttrycksformer. 
 

Med vänliga hälsningar 
 

Mia Johansson, graffitimålare & Camilla Hulkki, ordförande Strömsunds Skateförening 
 
 
 

 

3. Medgivande 
 

 



Förslag till placering av Öppen vägg vid skateparken, här markerad med orange.



Tjänsteskrivelse
Kommunstyrelsen
2022-11-28

Diarienummer KS.2022.92

Medborgarförslag om öppen vägg i Strömsund

Ett medborgarförslag har lämnats in om att anlägga en öppen vägg i Strömsund.
På väggen ska vem som helst kunna skriva, rita eller måla vad hen vill. Det
vanligaste är att öppna väggar används för grafittimålning och man beskriver att
det idag lider brist på större ytor att uttrycka olika typer av kulturella uttryck,
såsom gatukonst. I förslaget pekas en plats ut i anslutning till den skatepark som
är under uppförande vid Dunderhallen som lämplig.

Av förslaget framgår att man fått sponsring av byggmaterial till väggen som
förslås bli 10 meter lång och 3 meter hög. Kommunen föreslås bidra med
bygglovskostnad samt kostnaden för arbetet som krävs för att sätta upp väggen
samt att kommunen sätter upp ett återvinningskärl för färgburkar vid väggen.
Kommunen föreslås även bli huvudman för väggen medan överenskommelse
kan ske om vem som ska se efter väggen, sätta upp regler för den och ansvara
för att dessa följs.

Strömsunds kommun ser positivt på förslaget men anser att huvudmannaskapet
ska innehas av en förening eller annan part som också ansvarar för skötsel och
underhåll. Ingen förening eller annan aktör har visat något intresse för detta
ansvar. Kommunen har för närvarande ingen möjlighet att stå för bidrag om
bygglov eller arbetskostnader men ser möjlighet till upplåtelse av mark.

På kommunstyrelsens arbetsutskott den 16 augusti 2022 § 123 beslutades att
ärendet skulle skickas till kultur och fritidsavdelningen för inhämtande av
yttrande. Kultur- och fritidsavdelningen har i sitt yttrande svarat för de delar i
ärendet som ligger under deras ansvarsområde.

Förslag till beslut

Medborgarförslaget anses besvarat.

Ansvarig förvaltning och tjänsteperson

Kommunledningsförvaltningen, Lisa Lundgren, kanslisekreterare

Beslut skickas till

Förslagsläggaren
Barn-, kultur- och utbildningsförvaltningen, kultur- och fritidsavdelningen
Kommunledningsförvaltningen

Bilagor

Yttrande
Medborgarförslag med bilaga



Sammanträdesprotokoll

Kommunstyrelsen

den 8 februari 2023

Justerare

Diarienummer KS.2021.517

§ 18 Medborgarförslag - Kommunens äldreomsorg

måste bli en mer attraktiv arbetsplats
Förslagsställaren har framfört synpunkter som rör äldreomsorgen i

kommunen och personal som arbetar inom äldreomsorg. Bland annat lyfts

svårigheterna att hitta tillräckligt med personal, vikten av att värna den

befintliga personalen och rekrytera nya medarbetare, behov av dialog och

kommunikation på arbetsplatsen, påfrestningar i arbetsmiljön samt risker

som kan uppstå för vårdtagare. De konkreta förslagen som framförs är:

1. Bort med 3 semesterperioder och inför istället 2.

2. Bort med delade turer.

3. Bort med att arbete varannan helg.

Underlag till beslut

AU § 11/2023

Socialnämnden § 181/2022

Medborgarförslag

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen att besluta enligt förslag.

Kommunstyrelsens förslag till fullmäktige
Medborgarförslaget anses besvarat.
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Justerare

Diarienummer ÄO-VSF.2022.294 739

§ 181 Medborgarförslag Kommunens äldreomsorg måste bli en
mer attraktiv arbetsplats

Förslagsställaren har framfört synpunkter som rör äldreomsorgen i kommunen
och personal som arbetar inom äldreomsorg. Bland annat lyfts svårigheterna att
hitta tillräckligt med personal, vikten av att värna den befintliga personalen och
rekrytera nya medarbetare, behov av dialog och kommunikation på
arbetsplatsen, påfrestningar i arbetsmiljön samt risker som kan uppstå för
vårdtagare. De konkreta förslagen som framförs är:

1. Bort med 3 semesterperioder och inför istället 2.

2. Bort med delade turer.

3. Bort med att arbeta varannan helg.

Äldreomsorgen har stora utmaningar

Behoven av insatser inom äldreomsorg är ökande i hela Sverige. I Strömsunds
kommun beräknas antalet personer som är 80 år och äldre att öka med 35 %
fram till 2029. Under samma period minskar antalet personer 20 – 67 år med 9
%. Det finns alltså fler med behov och färre som kan ge insatserna. Drygt 100
medarbetare inom äldreomsorg som går i pension fram till 2029. Så samtidigt
som vi skulle behöva anställa fler medarbetare för att ge insatser till fler äldre så
minskar antalet personer som är i arbetsför ålder. Arbetskraftsbristen har blivit
ett ökande problem de senaste åren oavsett tid på året. Vi kommer inte att
kunna ersätta utbildad vårdpersonal som slutar eller går i pension med ny
personal med samma kompetens. Det är brist på tillgång till personal att
rekrytera, både med och utan vårdutbildning.

Kvaliteten för vårdtagarna måste fortsatt vara i fokus. Om medarbetarna i
verksamheten upplever att insatser till vårdtagare riskerar att bli åsidosatta eller
att risker uppstår är det självklart viktigt att uppmärksamma det. Det är därför
det finns rutiner för att rapportera brister och avvikelser så att det sker
systematiskt förbättringsarbete och att fel kan rättas till. Vårdpersonal ska få
stöd av arbetsledningen, främst enhetschef på arbetsplatsen, i svåra dilemman
om prioriteringar och andra komplexa frågor. Det är beklagligt och oacceptabelt
om man som medarbetare kan uppleva att det är en envägs kommunikation
utan respons. I så fall behöver vi gemensamt ta krafttag och lyfta problemen i
linje i syfte att förbättra läget. Som chef är det oerhört viktigt att lära känna
verksamheten, veta vad som är aktuella frågor och tillsammans med
medarbetarna ständigt jobba med kommunikation, information och dialog i
arbetet. På gemensamma chefsträffar i förvaltningen kommer detta att betonas

Attraktiva arbetsplatser

Arbetsplatsträffar och vårdtagaruppföljningar är viktiga möten. Där ska alla
medarbetare bli lyssnade på, kunna vara delaktiga och arbeta med
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Justerare

gemensamma förbättringar. Vi behöver alla värna om varumärket Strömsunds
kommun som en attraktiv arbetsgivare genom att själva bidra till en god
utveckling, exempelvis genom att tala gott om vår egen arbetsgivare. Det är
genom dialog och samverkan på arbetsplatserna och olika nivåer i
verksamheterna vi hittar gemensamma lösningar. Arbetsgivaren har under
sommaren initierat till och haft avstämning om läget varje vecka med
Kommunal. Under hösten blir det planeringsdagar för alla medarbetare inom
äldreomsorgen för att stödja utvecklingen framåt.

Det pågår en utbildningsinsats om bemanningsprocessen med externt stöd för
chefer och övriga medarbetare. Vi ska se över lokala avtal om schema och
bemanning, en översyn som haft låg styrfart under pandemin och behöver
komma framåt inom det närmaste halvåret. Fortsatt arbete med
hälsofrämjande arbetsplatser samt heltid som norm är också viktiga områden.

Tre semesterperioder

Arbetsgivaren är öppen för en dialog i god tid om semesterplanering inför
sommaren 2023. Det behöver finnas möjlighet att påverka sin egen
semesterförläggning oavsett antal semesterperioder. Dialogen behöver ske i
samverkan och ta hänsyn till behovet av samarbete mellan olika arbetsplatser.
Bakgrunden till att fördela semestrarna på tre perioder är att kunna klara
verksamheten med tillräcklig kvalitet och med färre vikarier. Vi behöver hjälpas
åt att fortsatt att bibehålla kvaliteten för vårdtagarna samt planera för hållbara
scheman som följer arbetstidslagen.

Delade turer och arbete varannan helg

För att helt ta bort delade turer och samtidigt ha en glesare helgtjänstgöring på
alla arbetsplatser inom äldreomsorgen skulle det krävas tillgång till fler
medarbetare totalt sett. Det ser inte som en möjlighet i nuläget då resurser för
detta saknas, både i form av kompetenta personer att anställa och utifrån
budget. Arbetsgivarens inriktning är att delade turer som inte behövs utifrån
bemanningsbehovet (så kallade frivilliga delade turer) ska tas bort. Delade turer
ska undvikas helt på vardagar om det är möjligt utifrån bemanningsbehovet.
Delade turer kan behöva schemaläggas på helger för att klara bemanning både
morgon och kväll med samma person.
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Socialnämnden

den 14 december 2022

Justerare

Arbetsgivaren har tillsammans med facket arbetat för att minska förekomsten
av delade arbetspass på schemat vilket också har stöd i den sk. OSA, föreskriften
om organisatorisk och social arbetsmiljö (AFS 2015:4). Vi har mätt förekomsten
och ser att de minskat sedan 2019. En ökning av delade turer i
schemaplaneringen kan ses igen under 2022, sannolikt för att det finns mindre
personal att tillgå.

Underlag till beslut

Tjänsteskrivelse
Medborgarförslag kommunens äldreomsorg måste bli en mer
attraktiv arbetsplats.

Yrkande

Ordförande yrkar att socialnämnden föreslår kommunfullmäktige att
medborgarförslaget anses besvarat.

Socialnämndens beslut

Socialnämnden föreslår kommunfullmäktige att medborgarförslaget anses
besvarat.

Beslut skickas till

Kommunstyrelsen

47(51)



Sida  av 1 4

Postnummer och ort 
833 49 Hammerdal

E-postadress
kerstinh.eriksson@telia.com

Medborgarförslag - lämna in
Signeringsunderlag

1. Inlämnat av

Inlämnat av

Personnummer 
197212298264

För- och efternamn 
Kerstin Hjördis Eriksson

Adress 
SIKÅSVÄGEN 5

Telefon 
0706058069

Mobiltelefon 
0706058069

Notifieringar 
E-post

2. Förslag

Rubrik på medborgarförslaget

Kommunens äldreomsorg måste bli en mer attraktiv arbetsplats!

Ditt förslag



Sida  av 2 4

Beskriv ditt förslag så utförligt du kan. Ju mindre kompletteringar som behövs i efterhand ju 
fortare kan du få ett besked om ditt förslag.

I nuläget, och sen flera år tillbaks, skriker vården efter personal, så ock i vår kommun. På 
Åshamra, där jag jobbat nu i dryga 1,5 år, är dagarna då vi är fulltaliga som personal lätträknade. 
Var och varannan dag går vi flera kort.

Ordinarie personal blir inbeordrade trots de har ledig dag - vilket leder bl a till ohälsa. 
Pensionärer som förut jobbat på Åshamra blir uppringda och tillfrågade om de kan arbeta p g a 
att vi inte har tillräckligt med personal.

Antalet anställda med barn i förskoleåldern eller yngre skolåldern är inte så många,,, Vill man 
som ung bo kvar i t ex Hammerdal (eller i kommunen i stort) så finns det inte så många 
arbetsplatser att välja på. Och nog vill väl kommunen behålla sina unga familjer och helst locka 
fler hit?

Äldrevårdens befintliga personal måste det värnas om och om än viktigare den kommande 
personalen.

Nu går personal på knäna, många blir sjukskrivna pga stress och vårdtyngd när vikarier inte 
finns.

Går vi kort om personal ökar dessutom risken markant att t ex medicin glöms bort, Bedas ack så 
nödvändiga stödstrumpor hinns kanske inte tas på förrän på eftermiddagen . Någons rum blir 
inte städat och inte renbäddat i sängen, promenaderna med vårdtagarna uteblir och Sture som i 
normala fall äter sin frukost i matsalen får ligga kvar i sängen tills lunch för vi har inte haft tid att 
ta upp honom. Nattblöjor med kiss blir kvar extra länge och orsakar då hudirritation, sår i 
blöjområdet hos vårdtagarna. Även vårdtagarnas kontakttid uteblir då vi är kort om personal.

Lägg därtill på stresskänslan hos personalen och det dåliga samvetet att vi personal inte räcker 
till.

Personal måste skjuta på sina raster och inte får personalen heller mer betalt för att de springer 
fortare.

Nånting måste göras för att vården inom vår kommun ska bli en mer attraktiv arbetsplats! För 
inte vill väl ni kommunpolitiker höra att vi personal har det så här?!

Gång på gång på gång kommer ämnet och diskussionerna upp i fikarum, möten, 
arbetsplatsträffar osv. Och de här diskussionerna finns nog hos hela kommunens vårdpersonal, 
vare sig man arbetar inom Säbon eller hemtjänst. Personal pratar med chefer men vi får inget 
gehör och inget händer.

Om inget radikalt görs så är det bara att konstatera att äldreomsorgen inom kommunen är ett 
sjunkande skepp. Personalen orkar inte längre!

Nu måste vi få hjälp av Er med en förändring!



Sida  av 3 4

I vår kommun går nu träindustrierna och byggföretagen lysande, det nyanställs folk hela tiden, 
både män och kvinnor. Men såklart, de företagen har också bättre arbetsvillkor än vårdpersonal. 
De har industrisemestern mitt i sommaren, arbetar inga helger, möjlighet att arbeta in 
klämdagar för att kunna umgås mer med barn och familj. Deras anställda får nya arbetskläder 
och skor, blir bjudna på julbord, grillfester, personalresor, får julklappar, fruktkorgar levererade. 
De här företagen satsar på personalvård för de vill bidra till bra arbetsmiljö och generera bra 
reklam tillbaks. Flera vårdpersonal i Hammerdal har valt bort vårdyrket och är nu idag anställda 
hos bygg/träföretag.

För att kommunen ska kunna konkurrera med dessa växande företag måste 3 arbetsvillkor 
åtgärdas och det är:

1. Bort med 3 semesterperioder och inför istället 2 som det var förut.

Som det varit de senaste åren så har kommunens vårdpersonal haft ett rullande schema där 
personal varit tvingade att ta semester antingen juni, juli eller augusti. De som har haft tidig 
semester (juni) har även sparat någon semestervecka till september/oktober för att orka med 
resten av året.

Och de som har sen semester (augusti) brukar ta någon vecka i maj för att orka härda ut över 
sommaren ända till sin augustisemester. På det här viset har vi inom vården i praktiken en 
semesterperiod som sträcker sig från maj och ända in i oktober. Dessutom sätter det här 
systemet käppar i hjulen för föräldrar med barn, föräldrarna kanske inte ens får en veckas 
semester tillsammans. Horribelt!

2. Bort med delade turer.

Vem vill åka på sitt arbete några timmar på morgonen och förmiddagen, åka hem för ett par 
timmar för att senare åka tillbaks och arbeta till minst 20.30? Dagen blir fruktansvärt lång för den 
personalen och för de som har en bit att åka lönar det sig inte att ens åka hem.

3. Bort med att arbeta varannan helg!

Att arbeta varannan helg är MYCKET! Förutom att man inte får någon bra chans till vila och 
återhämtning mellan arbetshelgerna så sätter det orimliga krav på resten av familjen. Är man 
ensamstående med barn och arbetar inom vården är det inte heller lätt som man ju förstår med 
dessa arbetsvillkor.

Att t ex arbeta 2 av 5 helger skulle göra stor skillnad, jämförelsevis hur det är nu då vi arbetar 3 
helger av 6.

Det här är 3 arbetsvillkor som måste ändras anser vi.

Bara på mina dryga 1,5 år på Åshamra har jag inte hört en enda som är FÖR de arbetsvillkor vi 
har nu.

Vid en liten undersökning bland mina arbetskamrater så är det främst de 3 semesterperioderna 
som rent utav är värst.

Vi i personalen vill känna glädje och ork när vi går till arbetet, inte trötthet, missmod och den 
ständiga undran undrar hur många vi går kort idag?



Sida  av 4 4

Nog är det väl dags att Strömsunds kommun går i bräschen, tittar över och ändrar 
arbetsvillkoren för undersköterskor och vårdbiträden så yrkena blir mer lockande.

Förslag till beslut

1. Bort med 3 semesterperioder och inför istället 2.

2. Bort med delade turer.

3. Bort med att arbeta varannan helg.

3. Medgivande

Jag godkänner att mitt namn får publiceras på internet tillsammans med mitt 
förslag.

Ja

När kommunfullmäktige behandlar mitt förslag vill jag närvara

Nej, jag vill inte närvara



Sammanträdesprotokoll
Kommunstyrelsen

den 13 december 2022

Justerare

Diarienummer KS.2022.369

§ 234 Medborgarförslag om inhägnad rasthage

Förslagsställaren har lämnat in ett medborgarförslag om en större rasthage med
tidsbokning där hundar kan rastas okopplade. Uppförandet skulle ske på
kommunal mark, gärna i skogsmiljö. Förslagsställaren hänvisar till liknande
rasthagar i Östersund och Sveg och beskriver att man kan boka dessa digitalt.

Strömsunds kommun har för närvarande inte för avsikt att uppföra och
sköta en rasthage för hundar i Strömsund. Att upplåta mark med
vidhängande nyttjanderättsavtal till en förening eller liknande för att
bedriva sådan verksamhet ses dock som en potentiell möjlighet, om ett
sådant förslag skulle inkomma.

Underlag till beslut

AU § 206/2022
Tjänsteskrivelse
Medborgarförslag

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen att besluta enligt arbetsutskottets
förslag.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Medborgarförslaget anses besvarat.







Tjänsteskrivelse
Kommunstyrelsen
2022-11-21

Diarienummer KS.2022.369

Svar på medborgarförlag om Inhägnad rasthage

Beskrivning av ärendet

Förslagsställaren har lämnat in ett medborgarförslag om en större rasthage med
tidsbokning där hundar kan rastas okopplade. Uppförandet skulle ske på
kommunal mark, gärna i skogsmiljö. Förslagsställaren hänvisar till liknande
rasthagar i Östersund och Sveg och beskriver att man kan boka dessa digitalt.

Strömsunds kommun har för närvarande inte för avsikt att uppföra och sköta en
rasthage för hundar i Strömsund. Att upplåta mark med vidhängande
nyttjanderättsavtal till en förening eller liknande för att bedriva sådan
verksamhet ses dock som en potentiell möjlighet, om ett sådant förslag skulle
inkomma.

Förslag till beslut

Medborgarförslaget anses besvarat.

Ansvarig förvaltning och tjänsteperson

Kommunledningsförvaltningen, Elin-Maria Eriksson, Verksamhetscontroller

Beslut skickas till

Förslagsställaren

Bilagor

Medborgarförslag



Sammanträdesprotokoll
Kommunstyrelsen

den 13 december 2022

Justerare

Diarienummer KS.2022.348

§ 231 Medborgarförslag om klimatsmart offentlig upphandling i
Strömsunds kommun

Ett medborgarförslag om klimatsmart offentlig upphandling har lämnats in.
Strömsunds kommun gör flera insatser i denna fråga redan från flera olika håll
men det finns möjligheter att göra mer.

· Kommunen har en avfallsplan med mål för minskad mängd avfall.

· Det finns möjlighet att köpa återbrukade möbler via nationella
ramavtal.

· Det finns intern köp- och säljmöjlighet via intranätet.

· Det pågår dialog med transportbranschen om minskad andel fossila
bränslen.

· Införande av e-handelssystem ger bättre styrning av beställningar
innan de görs.

· Trä väljs som byggmaterial där det är tekniskt möjligt.

Anna André har skickat in ett medborgarförslag om klimatpåverkan från
offentliga verksamheters upphandlingar och där hon ger förslag på
klimatkrav som kan ställas. I bilagan Yttrande från teknik- och
serviceförvaltningen besvaras medborgarförslagets klimatkrav, krav för krav,
med vad Strömsunds kommun gör i frågan.

Underlag till beslut

AU § 204/2022
Tjänsteskrivelse
Yttrande
Medborgarförslag

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen besluta enligt arbetsutskottets
förslag.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Medborgarförslaget anses besvarat.



Medborgarförslag ang. klimatsmart offentlig

upphandhngi

Strömsunds kommun

Klimatpåverkan från offentlig verksamheters upphandlingar omfattar
utsläpp på 23,5 miljoner ton per år, enligt upphandlingsmyndigheten.

Utsläppen måste minska kraftigt om klimatmålen ska nås —t1'ots det
ställer bara drygt hälften av Sveriges kommuner klimatkrav i sina

upphandlingar. Såsom t.ex.

. Det bästa avfallet är det som aldrig uppstår, köp
produkter i returemballage, som returglas, returlådor och

returpallar.

Begagnade kontorsmöbler, reparera mera.

Dela och låna

Leveranser av tvätt och mat i el—lastbilar.

Välj Hergångs istället för engångsprodukter.

Köp in rätt mängd

Stål, cement, plast och aluminium, material som medför

stora utsläpp, därför önskvärt att bygga mer i trä.

Genom att arbeta för att göra den offentliga upphandlingen cirkulär,

giftfri och fossilfri, kan vi, i Strömsunds kommun, göra en Viktig

insats för att nå miljö- och klimatmål samt Hera av de globala målen i
Agenda 2030.

Mum W&W?
Anna Andrée Strömsund 20220530



Tjänsteskrivelse
Kommunstyrelsen
2022-11-22

Diarienummer KS.2022.348

Svar till medborgarförslag ang. Klimatsmart offentlig upphandling i
Strömsunds kommun

Sammanfattning

Ett medborgarförslag om klimatsmart offentlig upphandling har lämnats in.
Strömsunds kommun gör flera insatser i denna fråga redan från flera olika håll
men det finns möjligheter att göra mer.

· Kommunen har en avfallsplan med mål för minskad mängd avfall.

· Det finns möjlighet att köpa återbrukade möbler via nationella
ramavtal.

· Det finns intern köp- och säljmöjlighet via intranätet.

· Det pågår dialog med transportbranschen om minskad andel fossila
bränslen.

· Införande av e-handelssystem ger bättre styrning av beställningar
innan de görs.

· Trä väljs som byggmaterial där det är tekniskt möjligt.

Beskrivning av ärendet

Anna André har skickat in ett medborgarförslag om klimatpåverkan från
offentliga verksamheters upphandlingar och där hon ger förslag på klimatkrav
som kan ställas. I bilagan Yttrande från teknik- och serviceförvaltningen besvaras
medborgarförslagets klimatkrav, krav för krav, med vad Strömsunds kommun
gör i frågan.

Förslag till beslut

Medborgarförslaget anses besvarat.

Ansvarig förvaltning och tjänsteperson

Teknik- och serviceförvaltningen, Camilla Hulkki, Upphandlingsamordnare

Beslut skickas till

(Brödtext) Ange till vem eller vilka beslutet ska expedieras.

Bilagor

Yttrande från teknik- och serviceförvaltningen



Yttrande
Kommunstyrelsen
2022-11-22

Diarienummer KS.2022.348

Yttrande om medborgarförslag om klimatsmart upphandling

Ett medborgarförslag om klimatsmart offentlig upphandling har lämnats in.
Strömsunds kommun gör flera insatser i denna fråga redan men det finns
möjligheter att göra mer. Här nedan besvaras varje listat förslaget krav i
medborgarförslaget.

Bästa avfallet är det som aldrig uppstår, köp produkter i returemballage, köp
flergångsprodukter

Strömsunds kommun har en avfallsplan som ska bidra till att uppfylla de

nationella och regionala miljömålen genom att styra avfallshanteringen mot en

resurshushållning baserad på kretsloppsprincipen. Kommunen ska verka för en

ökad återanvändning och återvinning av material, samt verka för en minskning

av nytt material som används i produktions- och konsumtionssystemen.

I avfallsplanen förklaras vad avfallstrappan innebär: Avfallstrappan som är

uppdelad i fem steg, anger i vilken ordning olika metoder att behandla avfall bör

användas. Den grundar sig på EU-direktiv. Sverige har antagit avfallstrappan.

Avfallstrappan är uppdelad i 5 steg:

1. Förebyggande.

Avfall kan förebyggas bland annat genom att välja varor av god kvalitet som

håller länge. Mängden avfall kan också minimeras genom att producenter

använder så effektiva produktionsmetoder som möjligt.
2. Återanvändning.

Allt avfall ska i så hög grad som möjligt återanvändas. Detta är en

hanteringsform som idag främst sköts av ideella verksamheter, vilka samlar in

brukbara objekt.
3. Materialåtervinning.

Genom att återvinna befintligt material kan råvaruproduktionen (t ex i

skogen eller gruvan) minska vilket sparar stora resurser. Här kommer

dessutom det så kallade producentansvaret in, vilket är ett styrmedel så att

producenterna själva får ansvara för sitt avfall. Producentansvaret är

lagstiftat för följande avfallsslag: förpackningar, däck, batterier, elutrustning,

läkemedel, ballonger, tobaksvaror och fimpar, våtservetter samt bilar.
4. Energiåtervinning.

Brännbart avfall är en resurs för energiutvinning i t ex fjärrvärmeverk och

elproducerande kombikraftverk, där det kan användas för att alstra värme

och el
5. Deponering.

I sista hand är det fråga om deponering på en deponi, alltså det sämsta

alternativet. Det gäller avfall som inte kan användas som en resurs.



Yttrande
Kommunstyrelsen
2022-11-22

I de mål som antagits i avfallsplanen finns bland annat målet att alla kommunala
förvaltningar och bolag ska hantera avfall enligt avfallstrappan.

I avfallsplanen finns även med mål för upphandling:

· Kommunens förvaltningar och bolag ska ha använt

Upphandlingsmyndighetens miljökriterier med särskilt fokus på

produkters livscykel, vid samtliga tecknade ramavtal.

· I minst 90% av kommunala förvaltningar eller bolags upphandlingar

av varor ska krav ställas så att avfallets mängd och farlighet

minimeras och återvinning underlättas.

Upphandlingskontoret genomför de flesta av kommunens varuupphandlingar
och de ställer krav enligt Upphandlingsmyndighetens miljökriterier, till exempel
krav på returbackar och materialåtervinningsbara plastförpackningar.
Upphandlingskontoret bidrar till uppföljningen av avfallsplanen.

Begagnade kontorsmöbler, reparera mera

Sveriges kommuner och regioners inköpscentral Adda, har sedan en tid tillbaka
ramavtal för återbrukade möbler där även tjänster för renovering ingår. Det är
fritt för Strömsunds kommun att ansluta sig till dessa avtal men då vi inte har en
centraliserad funktion för möbelinköp så har ingen verksamhet visat intresse för
att sätta sig in in detta och ta reda på vad det skulle innebära för kommunen.
Här kan vi göra mer men det måste till en resurs som har detta som
arbetsuppgift.

Dela och låna

På vårt intranät finns en intern köp- och säljsida där man kan sälja begagnade
möbler och utrustning. På dessa sidor kan man också lägga ut om man har
något att låna ut eller om man vill låna något i sin tur.

Leveranser i ellastbilar

Sedan ett år tillbaka har teknik- och serviceförvaltningen börjat en dialog med
våra leverantörer inom transporttunga branscher för att inhämta information
om deras möjligheter att använda fossilfria drivmedel och hur vi i förlängningen
ska kunna ställa bättre krav på detta i upphandlingar. Att ställa krav på ellastbil
är i dagsläget inte genomförbart. De få ellastbilar som finns har kort räckvidd
och vi har långa transporter av varor från andra orter. Vi har i dagsläget ingen
snabbladdare för dessa lastbilar i vår kommun. Men det sker en relativt snabb
utbyggnad av laddmöjligheter så detta kan ändras de kommande åren och det
är en anledning till att vi har den pågående dialogen med företagen.

Köp in rätt mängd

Strömsunds kommun införde 12 oktober inköpssystemet Proceedo. Det innebär
att attestflödet vänds så att beställningar attesteras och inte fakturan för det
man köpt. Varje verksamhet har en budget att förhålla sig till och därför kan



Yttrande
Kommunstyrelsen
2022-11-22

man anta att man inte köper mer än vad man behöver. Att dessutom chef ska
godkänna varje beställning säkerställer ytterligare att inte varor köps i onödan.

Bygg mer i trä

Strömsunds kommun har nästan ingen nybyggnation. De byggnationer som
genomförs är till majoriteten renoveringar av befintliga lokaler och där väljs nya
material utifrån befintliga material. Teknik- och serviceförvaltningen strävar
efter att välja trä så långt som det är tekniskt möjligt, och där lagar, t.ex.
brandregler, tillåter detta.

Camilla Hulkki
Upphandlingssamordnare
Teknik- och serviceförvaltningen



Sammanträdesprotokoll
Kommunstyrelsen

den 13 december 2022

Justerare

Diarienummer KS.2022.550

§ 230 Medborgarförslag om gång- och cykelväg mellan Ringarna
och Strömsvallen

Ett medborgarförslag har lämnats in om en belyst gång- och cykelväg mellan
Ringarna och Strömsvallen i Strömsund.

Det har varit ett gångstråk mellan Ringarna och Strömsvallen som inte varit en
officiell gång- och cykelväg. Gångstråket är nu borta eftersom ett modulbygge
har uppförts för den nya förskolan, den är omgärdad av ett staket.

Ett temporärt gångstråk med grus kommer att göras men gångstråket kommer
inte att plogas. Ingen belysning kommer heller att sättas upp. Om en belyst
gång- och cykelväg ska anläggas krävs investeringsmedel. Planerade
investeringar för 2023 är redan beslutade varför det inte är aktuellt att
genomföra medborgarförslaget för närvarande.

Underlag till beslut

AU § 208/2022
Tjänsteskrivelse
Medborgarförslag

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen besluta enligt arbetsutskottets
förslag.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Medborgarförslaget anses besvarat.
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Rubrik på medborgarförslaget 

Gång/cykel väg 

 

 

Medborgarförslag - lämna in 

Signeringsunderlag 
 
 
 

 

1. Inlämnat av 
 

Inlämnat av 

För- och efternamn 

MIKAEL LARSSON 

Adress 

Telefon 

Mobiltelefon 

Notifieringar 

 
 
 

 
Postnummer och ort 

E-postadress 

 

 

2. Förslag 
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Förslag till beslut 

För något år sedan gjorde ni en liknande gångväg från Encon-hallen mot Samhället för att dom 

som kom den vägen skulle känna sig trygg även vid mörker , varför inte göra liknande åt detta 

håll? 

Jag godkänner att mitt namn får publiceras på internet tillsammans med mitt 

förslag. 

Ja 

När kommunfullmäktige behandlar mitt förslag vill jag närvara 

Nej, jag vill inte närvara 

 
 
 

 

3. Medgivande 
 

 

Ditt förslag 

Beskriv ditt förslag så utförligt du kan. Ju mindre kompletteringar som behövs i efterhand ju 

fortare kan du få ett besked om ditt förslag. 
 

Hej 
 

Jag med många vid Bostadsområdet Ringarna önskar en belyst gång/cykel väg mellan Ringarna 

och Strömsvallen, där går/cyklar många varje dag - sommar som vinter. 



Tjänsteskrivelse
Kommunstyrelsen
2 november 2022

(KS.2022.550)

Medborgarförslag om belyst gång- och cykelväg mellan Ringarna
och Strömvallen i Strömsund

Ett medborgarförslag har lämnats in om en belyst gång- och cykelväg mellan
Ringarna och Strömvallen i Strömsund.

Det har varit ett gångstråk mellan Ringarna och Strömvallen som inte varit en
officiell gång- och cykelväg. Gångstråket är nu borta eftersom ett modulbygge
har uppförts för den nya förskolan som är omgärdad av ett staket.

Ett temporärt gångstråk med grus kommer att göras men gångstråket kommer
inte att plogas. Ingen belysning kommer heller att sättas upp.

Om en belyst gång- och cykelväg ska anläggas krävs investeringsmedel.
Planerade investeringar för 2023 är redan beslutade varför det inte är aktuellt
att genomföra medborgarförslaget för närvarande.

Förslag till beslut

Teknik- och serviceförvaltningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar att
medborgarförslaget anses vara besvarat.

Ansvarig förvaltning och tjänsteperson

Teknik- och serviceförvaltningen

Mikael Ehrs
Chef gatu- och markenheten samt transportenheten



Sammanträdesprotokoll
Kommunstyrelsen

den 10 januari 2023

Justerare

Diarienummer KS.2022.17

§ 5 Medborgarförslag - Användning av hemkunskapskök på
skolorna

Medborgarförslaget innebär att alla kommunens grundskolor, där
hemkunskapskök finns, ska kunna hyras ut till studieförbunden.

Kommunen har sedan några år en återhållsam inställning till utlåning av skolans
lokaler då det fanns ett behov av att strama upp aktiviteterna som då ägde rum.
Detta gäller framför allt verksamheter som inte är förenliga med skolans
uppdrag och värdegrund. Det finns en del praktiska svårigheter som man måste
ta hänsyn till och Barn-, kultur och utbildningsförvaltningen saknar i dagsläget
förutsättningar att hantera ett sådant upplägg som innebär mer utredning kring
försäkringsfrågor, sanitetsfrågor och administration.

Underlag till beslut

Tjänsteskrivelse
Medborgarförslag

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen att ge barn-, kultur- och
utbildningsförvaltningen i uppdrag att undersöka möjligheterna att hyra ut
hemkunskapskök till studieförbund för studiecirklar samt att
medborgarförslaget därmed anses besvarat.

Mats Gärd och Karin Näsmark yrkar bifall till ordförandens förslag.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

1. Barn-, kultur- och utbildningsförvaltningen får i uppdrag att undersöka
möjligheterna att hyra ut hemkunskapsköken till studieförbund för
studiecirklar.

2. Medborgarförslaget anses besvarat. Bilaga.

Beslut skickas till

Barn-, kultur- och utbildningsförvaltningen, Tomas Sjövall
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Rubrik på medborgarförslaget 

Användning av hemkunskapskök på skolorna 

 

 

Medborgarförslag - lämna in 

Signeringsunderlag 
 
 
 

 

1. Inlämnat av 
 

Inlämnat av 

Personnummer 

För- och efternamn 

Ingeborg Marianne Schupp-Jonasson 

Adress 

Telefon 

Mobiltelefon 

Notifieringar 

 
 
 
 
 
 

Postnummer och ort 

E-postadress 

 

 

 

2. Förslag 
 



Sida 2 av 2  

Förslag till beslut 

Beslut tas att alla studieförbund kan låna skolornas hemkunskapskök i hela kommunen. 

Jag godkänner att mitt namn får publiceras på internet tillsammans med mitt 

förslag. 

Ja 

När kommunfullmäktige behandlar mitt förslag vill jag närvara 

Ja, jag vill närvara 

 

Ditt förslag 

Beskriv ditt förslag så utförligt du kan. Ju mindre kompletteringar som behövs i efterhand ju 

fortare kan du få ett besked om ditt förslag. 
 

Hej, 
 

Är kursledare på ABF. Har bland annat kurser inom matlagning, bakning, fermentering osv. 

Dessa kurser kräver många gånger flera spisar, ugnar osv och det skulle verkligen underlätta om 

det fanns tillgång till hemkunskapsköken inom kommunen. Har i tidigare kurser använd 

bygdegården i Strand bland annat men då krävs det att jag tar med mig stor del av utrustningen 

hemifrån. Fick använda ett hemkunskapskök på en skola i Hammerdal och det var verkligen en 

fröjd att använda flera spisar, ugnar osv samtidigt. Bakkurser är i princip omöjliga att genomföra 

om det inte finns flera spisar som kan användas samtidigt. Efterfrågan efter matlagnings- och 

bakkurser allmänt är stor och intresset har ökat under pandemin. 
 

Mitt medborgarförslag är att öppna hemkunskapsköken i hela kommunen åt alla studieförbund. 

(Städning osv ordnas såklart av kursledaren ) 
 

Mvh Ibo Schupp-Jonasson 
 
 
 

 

3. Medgivande 
 

 



Tjänsteskrivelse
Kommunstyrelsen
2023-02-15

Diarienummer KS.2022.17

Svar på medborgarförslag gällande uthyrning av hemkunskapskök

Bakgrund

Medborgarförslaget innebär att alla kommunens grundskolor där
hemkunskapskök finns ska kunna hyras ut till studieförbunden.

Ärendet och en kortfattad genomgång av läget

Kommunen har sedan några år en återhållsam inställning till utlåning av skolans
lokaler då det fanns ett behov av att strama upp aktiviteterna som då ägde rum.
Detta gäller framför allt verksamheter som inte är förenliga med skolans
uppdrag och värdegrund. För att erbjuda bra alternativ har kommunen ett
bidragssystem till hembygdsgårdarna som då kan fungera som samlings- och
aktivitetslokal för olika föreningar, sammanslutningar eller andra sällskap.

En genomgång av nuläget, hösten 2022, visar på att skollokaler lånas ut till
lokala föreningar och intressenter i mindre omfattningar. Det kan vara från
enstaka tillfällen varje månad till enstaka tillfällen per år. Detta sköts lokalt av
respektive skola. Inga klagomål eller synpunkter har nått förvaltningen kring
dessa frågor.

Medborgarförslaget innefattar endast hemkunskapsköken på de skolor där detta
finns. Medborgaförslaget beskriver endast kursverksamhet utförd av
studieförbund.

Det finns en skillnad i att respektive skola lokalt lånar ut lokaler till intressenter
vid enstaka tillfällen och att ha en genomarbetad policy kring ett mer
omfattande område. Att en enskild aktör, oftast med lokal förankring, lånar ett
utrymme en till två gånger per år kontra en riktlinje som gäller alla och alltid
ställer olika krav på service, avtal och uppföljning. I det senare fallet medföljer
arbete både lokalt och på förvaltningsnivå. BKU-förvaltningen saknar i dagsläget
förutsättningar att hantera ett sådant upplägg som innebär mer utredning kring
försäkringsfrågor, sanitetsfrågor och administration.

Förslag till beslut

Motionen avslås.

Ansvarig förvaltning och tjänsteperson

Barn-, kultur- och utbildningsförvaltningen, Tomas Sjövall, Förvaltningschef



Sammanträdesprotokoll
Kommunstyrelsen

den 13 december 2022

Justerare

Diarienummer KS.2022.517

§ 232 Medborgarförslag om ökad information kring
tomgångskörning i kommunen

Ett medborgarförslag har lämnats in om ökad information om tomgångskörning.
Förslagsställaren föreslår att kommunen ser över skyltning samt
informationsflöde angående tomgångskörning.

Det finns ett behov av att göra en översyn av skyltningen gällande förbud mot
tomgångskörning. Information om förbudet mot tomgångskörning finns på
kommunens hemsida, se bilaga.

Vad avser lagöverträdelser så är det inte kommunens ansvar att informera
om nyckel i bil.

Underlag till beslut

AU § 207/2022
Tjänsteskrivelse
Undvik tomgångskörning- spara miljö och pengar
Medborgarförslag

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen att besluta enligt arbetsutskottet
förslag.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Medborgarförslaget bifalls så tillvida att teknik- och serviceförvaltningen får
i uppdrag att se över skyltning och information gällande förbud mot
tomgångskörning. I övrigt anses medborgarförslaget besvarat.









Tjänsteskrivelse
Kommunstyrelsen
2 november 2022

(KS.2022.517)

Medborgarförslag om ökad information om tomgångskörning

Ett medborgarförslag har lämnats in om ökad information om tomgångskörning.
Förslagsställaren föreslår att kommunen ser över skyltning samt
informationsflöde angående tomgångskörning.

Det finns ett behov av att göra en översyn av skyltningen gällande förbud mot
tomgångskörning.

Information om förbudet mot tomgångskörning finns på kommunens hemsida,
se bilaga.

Förslag till beslut

Teknik- och serviceförvaltningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar att
teknik- och serviceförvaltningen får i uppdrag att se över skyltningen gällande
förbud mot tomgångskörning.

Bilaga

Undvik tomgångskörning- spara miljö och pengar

Ansvarig förvaltning och tjänsteperson

Teknik- och serviceförvaltningen

Mikael Ehrs
Chef gatu- och markenheten samt transportenheten



Sammanträdesprotokoll

Kommunstyrelsen

den 8 februari 2023

Justerare

Diarienummer KS.2022.81

§ 19 Motion om tomgångskörning
En motion har lämnats angående tomgångskörning. I motionen föreslås att

kommunen skyltar om tomgångsförbudet vid samtliga skolor, förskolor och

affärsgator i kommunen samt att kommunen bidrar till debatt och

information via sina kanaler på hemsidan och sociala medier. Det finns ett

behov av att göra en översyn av skyltningen gällande förbud mot

tomgångskörning. Information om förbudet mot tomgångskörning finns på

kommunens hemsida, se bilaga. Det finns även information om andra

lokala trafikföreskrifter på kommunens hemsida. Kommunen arbetar med

att se över informationen om tomgångskörning.

Underlag till beslut

AU § 14/2023

Tjänsteskrivelse

Medborgarförslag

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen att besluta enligt arbetsutskottet

förslag.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Motionen anses besvaras.
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Wonåégrs .S'ocz'aliåzmo/ératisligförening

2022-02-03

Motion till Strömsunds kommuns fullmäktige angående tomgångskörning

Vi i Norråkers S-förening har deltagit i många samtal om tomgångskörning den senastetiden. Folk är engagerade i miljöfrågor, men också i säkerhetsfrågor. Med uppmaningen omatt skriva ett initiativärende blir svaret ”jag vill inte bli sedd som polis. Det där är något somni kan försöka lösa politiskt".

De flesta vet att det är förbjudet att ha fordon stående på tomgång i Strömsunds kommun.Särskilt beklämmande är det när bilar står tomma och olåsta, på tomgång, utanför skolor,förskolor och affärer.

Vi är nu väl medvetna om hur viktigt det är att värna vår livsmiljö. Dessutom far mångamänniskor illa av att andas in avgaser. Tomma olåsta bilar med motorn igång är en olycksriskom ett barn eller annan olämplig person får för sig att prova tekniken från förarsätet.

Med hänvisning mot ovanstående vill vi

0 Att kommunen skyltar om tomgångsförbudet vid samtliga skolor, förskolor ochaffärsgator i kommunen.

. Att kommunen bidrar till debatt och information via sina kanaler på hemsidan ochsociala medier.

Dag som ovan.

Norråkers S-Förening
Lars Andreasson, kf-Iedamot

(Ob Qi?Cm '



Tjänsteskrivelse 
Kommunstyrelsen 
17 januari 2023 

 (KS.2022.81)  

Motion angående tomgångskörning 

En motion har lämnats angående tomgångskörning. I motionen föreslås att 
kommunen skyltar om tomgångsförbudet vid samtliga skolor, förskolor och af-
färsgator i kommunen samt att kommunen bidrar till debatt och information 
via sina kanaler på hemsidan och sociala medier.  

Det finns ett behov av att göra en översyn av skyltningen gällande förbud mot 
tomgångskörning.  

Information om förbudet mot tomgångskörning finns på kommunens hemsida, 
se bilaga. Det finns även information om andra lokala trafikföreskrifter på kom-
munens hemsida. 

Kommunen arbetar med att se över informationen om tomgångskörning.  

Förslag till beslut 

Motionen anses besvarad. 

Bilaga 

Undvik tomgångskörning- spara miljö och pengar 

Ansvarig förvaltning och tjänsteperson 

Teknik- och serviceförvaltningen 

Mikael Ehrs 
Chef gatu- och markenheten samt transportenheten 



Sammanträdesprotokoll
Kommunstyrelsen

den 13 december 2022

Justerare

Diarienummer KS.2022.227

§ 237 Motion om nya förskolor i Strömsund och Hammerdal

Med anledning av den motion som inlämnats av Lena Johansson ska
följande frågor besvaras:

1. Vilka personaleffektiviseringar skulle byggandet av en ny förskola innebära.

2. Investeringskostnader initialt och följande år, redovisat per år.

3. Kostnader för drift samt kostnader för avyttrande av befintliga lokaler.

4. Kalkyler kring energieffektiviseringar samt minskade driftskostnader.

5. Förbättringar i lärmiljön som en nybyggd förskola skulle innebära.

Underlaget från barn-, kultur- och utbildningsförvaltningen visar på vilka
fördelar som kan finnas med att skapa en ny större förskola med fler
avdelningar, kontra att behålla ett flertal mindre. Denna första, mindre,
utredningen ger tydliga indikationer på att kommunen bör gå vidare och
utreda förutsättningarna att gå vidare i en sådan organisationsförändring.

Underlag till beslut

BKUN § 116/2022
AU § 209/2022
Motion

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen att besluta om att bifalla motionen.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Motionen bifalls.
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Motion om nya förskolor i Strömsund och

Hammerdal

Förskolan är en skolform för barn från ett till fem år. Alla barn i

Sverige har rätt till förskola, och ett visst antal timmar i veckan har

barn från tre års ålder, oavsett om föräldrarna arbetar, studerar eller

är arbetssökande.

Skolan och förskolan är några av våra viktigaste miljöer. Det är platser

där våra barn och unga tillbringar majoriteten av sin vakna tid. Det är

också platser där barn och unga ska få lust att lära, läsa, leka och bli

nyfikna människor. Förskolans lärmiljö ska utformas så att den stöttar

barnen i att kunna lita på sina egna förmågor. Hur vi utformar vår

lärmiljö för barnen återspeglar sig hur viktiga vi anser att olika

aktiviteter är och hur vi värdesätter dem som ska vistas i miljön.

Betänk att det är våra barn som skapar världen, bygger kunskap och

mening, utmanar och öppnar gränser, visar solidaritet och tilltro till

andra.

Behovet av nya förskolelokaler har blivit påtagligt de senaste åren i

områdena Strömsund och Hammerdal på grund av ett ökat antal

barn. Vi har många små förskolor som ej är byggda för

förskoleverksamhet från begynnelsen, vilket medför begränsningar

att utöka barnantalen och samnyttjande personal på ett effektivt

sätt, då de är långa avstånd mellan förskolorna.

Vi har expanderande företag i vår kommun som behöver arbetskraft

och det medför ett ökat behov av offentlig service i form av ökat

behov av bl a förskoleplatser, vi behöver ha en långsiktig plan för att

tillgodose detta, i form av nyinvesteringar av två nybyggnationer av

förskolor, en fyraavdelnings förskola i Hammerdal och två

fyraavdelnings förskolor i Strömsund, och att betänka är att förskolor

med många barn kräver särskilt omsorgsfull planering, för att främja

inlärning och välmående ska det finns med i planeringen.



a'
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Socialkdemokraterna
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Vi vill därför att man utreder följande;

- Att undersöka vilka effektiviseringar det skulle medföra av

personalresurser.

— Att investeringskostnader finns med i utredningen och

kostnader/år.

- Att kostnader för drift och avyttrandet av de gamla lokalerna

finns med.

- Att man tar hänsyn till energieffektivisering och klimatsmart

byggande, för att minska driftkostnader.

— Att man belyser hur lärmiljöerna för barnen skulle förbättras.

[74/44/ZÅM74

Lena Johansson (5)

Fullmäktigeledamot



Tjänsteskrivelse
Barn-, kultur- och
utbildningsnämnden
Oktober 2022

Diarienummer BKUN.2022.173

Underlag kring motion gällande ny förskola i Strömsund

Bakgrund

Med anledning av den motion som inlämnats av Lena Johansson ska följande
frågor besvaras:

1) Vilka personaleffektiviseringar skulle byggandet av en ny förskola innebära

2) Investeringskostnader initialt och följande år, redovisat per år.

3) Kostnader för drift samt kostnader för avyttrande av befintliga lokaler.

4) Kalkyler kring energieffektiviseringar samt minskade driftskostnader.

5) Förbättringar i lärmiljön som en nybyggd förskola skulle innebära.

Förutsättningar

Förskolorna i tätorten Strömsund bedrivs från 1/10 på totalt 6 enheter med
varierande storlek. Totalt finns det på dessa förskolor 15 avdelningar. Antalet
platser kan variera något utifrån lite olika faktorer men i grunden ser det ut
enligt följande:

Det finns en möjlighet för rektorerna att ta emot färre barn per
förskola/avdelning utifrån särskilda behov hos barnet så underlaget ovan är inte

Tabell 1: Antal platser och antal inskrivna barn

Antal platser HT 22 Antal inskrivna barn 221001

Bredgård 77 Bredgård 73

Lindbergsbacken 36 Lindbergsbacken 33

Rotnäset 76 Rotnäset 68

Västringen 51 Västringen 52

Blomslingan 40 Blomslingan 37

Nallen 22 Nallen 23

302 286



Tjänsteskrivelse
Barn-, kultur- och
utbildningsnämnden
Augusti 2022

2

helt rättvisande. Verksamheten fylls dessutom på under verksamhetsåret och
har fler barn placerade under slutet av vårterminen.

Endast två av förskolorna är byggda med fler än två avdelningar och det är
Rotnäset och Bredgård med fyra avdelningar vardera. Rotnäset kan ha fler
avdelningar men där inryms idag familjecentralen.

Västringen kommer från och med 1/10 ha en modul som en tredje avdelning
som ersätter förskolan Regnbågen i Ulriksfors. Modulen hanteras som en
avdelning inom Västringens förskola.

Verksamheterna kommer från HT 2022 ledas av 3,4 förskolerektorer (fyra
personer).

Prognosen kring antalet barn visar att antalet barn kommer att ligga mellan 290-
320 barn de kommande åren (se bil 1).

Personal och jämförelsetal antal barn

För att kunna jämföra förskolornas organisation med varandra behöver vi titta
på objektiva jämförelsegrunder. Dessa jämförelsegrunder kan inte stå ensamma
utan kunskap kring förskolans beskaffenhet, till exempel om det är en eller flera
avdelningar på den aktuella förskolan. Men jämförelsetalen ger en indikation på
vad som till exempel kan uppfattas som mer eller mindre kostnadseffektivt. I
tabell två ser vi personaltätheten på respektive förskola både i form av
barn/personal och i procentandel.

I kolumn fyra och fem anges procentandel utifrån antalet inskrivna barn 221001
samt utifrån maximalt antal inskrivna barn. Procentandel kan användas för att
räkna ut hur mycket personal som ska bemanna en förskola (eller
förskoleavdelning). Exempel: med talet 0,2 krävs det fem barn för att få till en
heltidstjänst. En förskoleavdelning med 18 barn skulle då generera 360 % tjänst
(alltså 3 heltider och en deltidstjänst på 60 %).

Tabell 2: Förskolornas personaltäthet

Förskola Personal (221001) Antal barn/personal
% andel antal
inskrivna barn

% andel max
antal inskrivna
barn

Bredgård 14,04 5,2 0,19 0,18

Lindbergsbacken 8,75 3,77 0,27 0,24



Tjänsteskrivelse
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Kommentar till tabell: Antal tjänster innefattar inte vikariekostnader utan utgår
från prognosticerad anställd personal. Det har inte tidigare funnits en uttalad
policy kring huruvida vikariekostnad ska finnas med i budget eller inte. I
personalsiffrorna ingår tjänstgöring i köket (mottagningskök).

Jämförelsetal – att hitta jämförelsepunkter mellan förskolorna

Det är slående hur olika det ser ut på förskolorna även om de specifika
förutsättningarna skiljer sig åt när det gäller storlek på förskola,
sammansättning av avdelningar och barngrupper samt andra förutsättningar
som påverkar förskolans organisation.

Men, för att kunna göra en jämförelse mellan förskolorna kan vi för
resonemangets skull utgå ifrån att de yttre och inre förutsättningarna är lika. Då
utgår vi ifrån att faktorer som påverkar personaltätheten vid det givna datumet
är jämnt fördelat.

Då Bredgård i beräkningen ovan är den förskola som har mest effektiv
bemanning utgår vi från de nyckeltalen och räknar om för de övriga förskolorna.

Kommentar till tabell: Tabellen bör ses som en indikator. Små justeringar i
underlaget sker ett stort utfall på sista raden.

Rotnäset 13,55 5 0,2 0,18

Västringen 13,59 3,8 0,26 0,26

Blomslingan 7,32 5 0,2 0,18

Nallen 4,79 4,8 0,2 0,21

Tabell 3: Omräknat som Bredgårds förskola

Förskolor personaltäthet Antal personal Differens mot nuläge Antal personal % andel

Bredgård 14,04 0 14,04 0,19

Lindbergsbacken 8,75 -2,4 6,35 0,19

Rotnäset 13,55 -0,48 13,07 0,19

Västringen 7,65 -2,35 5,3 0,19

Blomslingan 5,25 -1,86 3,39 0,19

Nallen 2,85 -1,55 1,3 0,19

    52,09 -8,64 43,45  
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Summeringen ger en tydlig riktning mot framför allt två saker: 1) Fördelningen
mellan förskolorna ser väldigt olika ut, 2) förändringen går inte att göra med
mindre än att förskolor slås ihop (se Nallen, det går inte att driva förskola med
1,3 heltidstjänster).

Jämför vi med till exempel budgetarbetet för 2022 där prognosen var att cirka
10 heltidstjänster behövde sparas in ser vi att omräkningen ligger ganska rätt.

Jämförelsetal – omräknat till maximalt inskrivna barn enligt prognos

Under ett verksamhetsår ökar antalet inskrivna barn. Enligt prognos från
lokalsamordnaren ska det VT 2023 vara 316 barn inskrivna (inklusive förskolan i
Hallviken). Vi räknar bort de barnen och får siffran 302 inskrivna barn i de
kommunala förskolorna den här uträkningen blir procentandel något lägre då vi
räknar med inskrivningar utan kompensation för antal personal. Det blir då
givetvis också mer kostnadseffektivt. Sedan är det givetvis så att ett barn gör
större skillnad på enavdelnings och tvåavdelningsförskola än en
femavdelningsförskola, både praktiskt i verksamheten och i ekonomiska
uträkningar.

Kommentar till tabell: Återigen, små förändringar har stor betydelse på sista
raden.

Tabell 4: Omräknat till maxantal inskrivna
barn

Förskolor personaltäthet Personal (221001) % andel verkligt utfall % andel omräknat maxantal inskrivna

Bredgård 14,04 0,19 0,18

Lindbergsbacken 8,75 0,27 0,24

Rotnäset 13,55 0,2 0,18

Västringen (Inkl
Regnbågen) 13,59 0,26 0,26

Blomslingan 7,32 0,2 0,18

Nallen 4,79 0,2 0,21
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Personalförsörjning

Förskolerektorerna har under hela verksamhetsåret signalerat att det är svårt
att rekrytera till ordinarie tjänster och få tag på vikarier. Vi kommer under
hösten 2022 behöva göra beredskapsplaner inför eventuella stängningar som
härleds till personalbrist.

Orsakerna till denna brist kommenteras inte ytterligare i detta underlag. De
åtgärder som planeras kommenteras inte heller ytterligare här utan enbart
kopplingen till antalet förskolor och dess storlek bearbetas i detta underlag.

Bemanning

En förskola i Strömsunds kommun har normalt sett öppet 06:00-18:00 då inga
beslut har fattats kring att särskilja förskolorna. En förskola med en avdelning i
kommunens mindre orter har likställts med en förskola i centralorten. Detta har
medfört att rektorerna inte har kunnat styra placeringarna utifrån
omsorgsbehov. Det innebär att en mindre förskola tvingas ha öppet tolv timmar
trots att en större förskola i närheten skulle kunna lösa det omsorgsbehovet.

Nedan visas ett exempel på schemaläggning med fyra schemarader för att
åskådliggöra bemanningsfrågan. Detta exempel kan ju givetvis utformas på olika
sätt, men poängen är ändå att det är känsligt för sjukdomar, frånvaro eller andra
saker som påverkar närvaron. På till exempel en fyraavdelningsförskola läggs
inte fyra likadana scheman utan där kan öppning, stängning, raster mm
samordnas för att effektivisera och skapa en högre personaltäthet då det är flest
barn.

Utgå från avd. 1 som en enavdelningsförskola.

Andra moment, som t ex tider för måltider, dagar/tider för 15h allmän förskola
bör planeras av rektor för att kunna arbeta så effektivt som möjligt med

Schemaexempel

Avd 1 Avd 2 Avd 3 Avd 4

Tur 1 06:00-14:30 06:30-15:00 07:00-15:30 07:00-15:30

Tur 2 09:30-18:00 09:00-17:00 09:00-17:00 09:00-17:00

Tur 3 07:30-16:00 08:00-16:30 08:00-16:30 08:00-16:30

Tur 4 08:00-12:30 09:00-13:00
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personalförsörjningen över veckan. På en fleravdelningsförskola är det också
enklare att nyttja resurstider med specialpedagog, samlingar, samordning av
olika aktivitets/åldersgrupper mm. Det går också på en fleravdelningsförskola
att samordna verksamheten på ett sätt som gör att det går att få till
planeringstid, avdelningsmöten mm på dagtid. Det gör att antalet kvällsmöten
minskas drastiskt.

Ekonomi

Personal

Lönekostnaderna är den största kostnaden då verksamheten är
personalintensiv. För att få fram ett räkneexempel kan vi utgå från följande
underlag (från Utdata 220630):

Då förskolorna har brist på förskollärare (med målet 2 förskollärare/avdelning)
kan vi exemplet utgå från att det är barnskötartjänster som kan minskas. För att
ge en bredare bild utgår vi från 8,6 tjänster (som exemplet ovan angav) och
räknar även fram en minskning med 7, 5 och 3 tjänster.

Summeringen visar då att besparingen blir mellan 1,3 mkr och 3,7 mkr
beroende på vilket scenario som inträffar.

Tabell 5: Årskostnad anställd

Anställningsform Medianlön Årslön inkl PO

Barnskötare 25 800 432 666

Förskollärare 32 800 550 056

Tabell 6: Kostnadsbesparing vid färre antal barnskötartjänster

BSK, antal tjänster Medianlön Årslön inkl PO

8,6 276 060 3 720 927

7 180 600 3 028 662

5 129 000 2 163 330

3 77 400 1 297 998
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Rektorstjänster

Ett bra riktvärde för en rektorstjänst i förskolan är 10 avdelningar förutsatt att
dessa ligger på samma ställe alternativt på samma ort.

Beroende på scenario nedan och kombinationen av enheterna i övriga delen av
kommunen bör grundbemanningen i scenario 1 kunna stanna vid 1,5 tjänst och
i scenario 2 till två tjänster. I dagsläget är det 3,4 tjänster lite beroende på hur
man räknar. I inget scenario är hänsyn taget till rektorsprogram (0,2
tjänst/rektorsprogram) mm.

Eventuellt skulle det kunna fungera med en rektorstjänst och en biträdande
rektorstjänst, beroende på hur sådana uppdrag kan specificeras. Oavsett så bör
minst en rektorstjänst kunna sparas in (cirka 550 000kr/år).

Fastigheter

För närvarande bedrivs förskoleverksamhet i 7 fastigheter i tätorten, under
hösten minskas det med en fastighet (även om hyran kvarstår som kostnad i två
år till). Kostnaden för dessa fastigheter ser ut som följer:

En modul har upprättats på Västringen och ska inrymma en förskoleavdelning
vilket kommer att höja kostnaderna för den verksamheten.

Tabell 7: Sammanställning lokalkostnader

Förskola Årshyra Lokalvård Verksamhetsservice Totalt

Bredgård 610 056 407 388 34 464
1 051
908

Lindbergsbacken 276 456 203 064 34 452 513 972

Rotnäset 796 008 305 352 34 000
1 135
360

Västringen 281 916 219 480 34 452 535 848

Regnbågen 330 300 234 132 32 000 596 432

Blomslingan 463 008 154 536 - 617 544

Nallen 164 484 150 828 32 000 347 312

Summa 2 922 228 1 674 780 291 368
4 798
376
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För att få till en uträkning om eventuella kostnadsökningar eller sänkningar
behöver vi utgå från ett eller par olika scenarier. Vi tänker oss därför att i
scenario 1 ser ut som följer:

1) Rotnäset, Bredgård och förskola NY med 7 avdelningar är de verksamheter
som bedrivs.

2) Rotnäset, Bredgård, Västringen och förskola NY med 4 avdelningar är de
verksamheter som bedrivs

Förskolan NY är beräknad med den totala kostnaden för de totalt 15 avdelningar
som finns i tätorten delat med antalet avdelningar. Sedan har den summan
multiplicerats med 7. Vad gäller verksamhetsservice har summan endast
uppskattats då kostnaden verkar vara lika stor oavsett antalet avdelningar.

Tabell 8: Scenario 1

Förskola Årshyra Lokalvård Verksamhetsservice Totalt

Bredgård 610 056 407 388 34 464
1 051
908

Rotnäset 796 008 305 352 34 000
1 135
360

NY 1 363 706 781 564 34 000
2 179
270

Summa 2 769 770 1 494 004 102 464
4 318
532

Tabell 8: Scenario 2

Förskola Årshyra Lokalvård Verksamhetsservice Totalt

Bredgård 610 056 407 388 34 464
1 051
908

Rotnäset 796 008 305 352 34 000
1 135
360

Västringen 612 216 453 612 34 000
1 099
828

NY 1 363 706 781 564 34 000
2 179
270

Summa 2 797 540 1 947 916 102 464
5 466
346
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Förskolan NY har beräknats på samma sätt som scenario 1 med skillnaden är att
multipliceringen har skett med antalet 4 istället. Förskolan Västringen är endast en
sammanräkning av nuvarande Västringen och Regnbågen vilket gör att siffrorna ska
ses som spekulativa. Mest troligt är det ännu dyrare med hänsyn tagen till
modullösningen.

Lärmiljö

Större enheter ger bättre förutsättningar för rektor och personal att ge alla barn
inom verksamheten stimulans, lärande och utveckling utifrån läroplanen. Detta av
följande skäl:

1) Samordning av aktiviteter kan enklare ske över avdelningar.
2) Kompetens kan riktas till behov.
3) Planering och utveckling kan ske under ordinarie arbetstid (dagtid).
4) Omfördelning av resurs sker enklare inom samma hus.
5) Specialpedagogiska insatser kan enklare samordnas.

Det ställer dock högre krav på personalens samordningsförmåga, samarbetsförmåga
och beredvillighet att verka över avdelningsgränserna.

Specifika behov kan enklare tillgodoses och samordnas (språkresurs mm).

Sammantaget kan lärmiljön både frodas i det lilla (avdelningen) och utvecklas i det
större (hela förskolan).

Slutsatser

Underlaget visar från barn-, kultur- och utbildningsförvaltningen på vilka fördelar
som kan finnas med att skapa en ny större förskola med fler avdelningar, kontra att
behålla ett flertal mindre. Denna första, mindre, utredningen ger tydliga indikationer
på att kommunen bör gå vidare och utreda förutsättningarna att gå vidare i en sådan
organisationsförändring.

Underlaget ger inte svar på frågorna kring investeringskostnader,
avyttringskostnader (eller omställningskostnader), energieffektiviseringar och
driftskostnader då detta skulle kräva externa utredningsresurser alternativt en
kraftig omprioritering inom ramen för teknik- och serviceförvaltningens verksamhet.
En sådan fortsättning bör då innefatta politiska beslut kring resursprioriteringar och
en tydlig inriktning i att kommunens förvaltningar, barn-, kultur- och
utbildningsförvaltningen och teknik- och serviceförvaltningen, ska gå vidare i frågan.
Att utreda kostnaderna för en sådan investering som föreslås i motionen krävs
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ytterligare resurser för teknik- och serviceförvaltningen. För att en sådan prioritering
ska ses som möjlig.

Förslag till beslut:

1) Att nämnden fattar beslut om att hänskjuta motionen och underlaget till
kommunstyrelsen för beslut om fortsatt hantering

Alt:

2) Anser motionen som besvarad och skickar motionen och underlaget till
kommunfullmäktige

Ansvarig förvaltning och tjänsteperson

Barn-, kultur- och utbildningsförvaltningen.

Tomas Sjövall, förvaltningschef



 

 

2023-02-12 

 

Interpellation till ordförande för Barn- kultur och fritidsnämnden inför kommunfullmäktige 22 

februari: 

Med anledning av den motion som Lena Johansson (S) skrivit angående att bygga nya, större förskolor 

med många avdelningar i Strömsund och Hammerdal, väcks oro hos oss i Vänsterpartiet eftersom ett 

av syftena till detta tycks vara att stänga de förskolor som inte är nog ”kostnadseffektiva” och genom 

detta göra personaleffektiviseringar (läs nedskärningar av personal). Motionen i sin helhet samt 

tjänsteskrivelsen kan läsas i Barn- kultur och fritidsnämndens protokoll från 2022-10-20 samt 2022-

12-15. Ett antal barnskötartjänster skulle enligt utredningen kunna tas bort till förmån för ökad 

kostnadseffektivitet. Vi ifrågasätter om detta verkligen är rätt väg att gå. 

 

Strömsunds kommun har under de senaste åren spenderat minst pengar på förskolan i hela Jämtland, 

räknat i kronor per inskrivet barn i förskola (se Skolverket: 

www.skolverket.se/skolutveckling/statistik). Barnantalen i grupperna ute i förskolorna ökar stadigt 

utan att personalen ges fler resurser. Förskolan läcker personal, många förskollärare och barnskötare 

slutar. Strömsunds kommun har dessutom flest arbetssjukdomar i länet bland de som jobbar i skola 

och förskola (se Arbetsmiljöverkets arbetsskadestatistik på av.se). Under hösten och vintern har 

Vänsterpartiet varit ute på verksamhetsbesök i kommunens förskolor för att lyssna av hur 

verksamheterna fungerar och hur personalen har det. Det framkommer bl.a.: 

- att barn som har en diagnos och är i behov av en extra resurs inte alltid ges det p.g.a den 

strama budget förskolorna har att förhålla sig till. Problemen skjuts då över till personalen att 

lösa de problem som uppstår vilket leder till en mycket påfrestande arbetssituation. Det kan 

gå åt en hel heltidstjänst för att möta de behov ett enda barn har.  

- att det samtidigt finns utbildad personal som vill jobba heltid men som bara får jobba deltid. 

- att det ofta saknas vikarier vilket är ytterligare en källa till stress och gör att personalen inte 

hinner med de pedagogiska aktiviteter de ska göra. 

- det förekommer att personal inte kan ta ut sina raster samt att planeringstiden ofta eller alltid 

får prioriteras bort. 

- personalens kroppar mår inte bra, att ta hand om småbarn innebär mycket bärande och 

tunga lyft. Även den unga, relativt vältränade personalen har ont i sina ryggar p.g.a. den 

ansträngda situationen med de många barn som behöver omsorg. 

- förskollärare har oftast inte tid att ägna sig åt det pedagogiska uppdrag de är utbildade för. En 

nyutbildad förskollärare vi pratade med undrar varför hon läste 3,5 år på universitet när hon i 

princip bara kan ägna sig åt barnpassning på grund av att förskolan tilldelas så lite resurser 

och har så stora barngrupper. 



Situationen verkar inte bättre på de förskolor som har fyra avdelningar istället för två. Det är lika 

ansträngt här, enligt vår uppfattning efter att vi besökt en av kommunens förskolor med fyra 

avdelningar. I tjänsteskrivelsen angående motionen om att bygga fler förskolor med fyra 

avdelningar eller fler, framhålls flera fördelar med att bygga nya förskolor som rymmer fyra eller 

fler avdelningar. Exempelvis att kunna samordna specialpedagogiska insatser, att samordna 

stängning och öppning, att personalen kan ha sina möten dagtid istället för kvällstid m.m. Vi 

undrar om detta verkligen stämmer. Vi har vid vårt besök av en förskola med fyra avdelningar 

undersökt om personalen har möjlighet till möten dagtid och så är inte fallet, de har fortfarande 

möten kvällstid – något annat vore omöjligt att lösa praktiskt enligt personalen själva. Det är 

också svårt att se att verksamheten på en förskola med fyra avdelningar skulle kräva mindre 

personal än förskolor med färre avdelningar, det är ju ändå i grunden samma behov av omsorg 

och pedagogisk verksamhet, ett behov som är svårt att tillgodose i dagens läge varför det verkar 

orimligt att göra nedskärningar. 

 

Vänsterpartiet vill därför veta: 

- Tycker Barn- kultur och fritidsnämnden att nedskärningar är rätt väg att gå vad gäller 

förskolan i Strömsunds kommun? 

- Vilken är den återstående livslängden på de befintliga byggnader som används som förskolor 

idag och som enligt utredningen skulle stängas? 

- Har någon av er i nämnden haft en dialog kring detta förslag med de förskollärare och 

barnskötare som jobbar ute i verksamheterna i Strömsund och Hammerdal? 

- Vilket utgångsläge har vi bland förskolans personal vad gäller arbetssjukdomar/arbetsskador? 

Hur många är det som blivit sjuka eller skadade av sitt arbete under de senaste fem åren? 

- Har nämnden gjort en riskbedömning av vad dessa av motionen och tjänsteskrivelsen 

föreslagna personaleffektiviseringar och organisationsförändringar skulle innebära för 

arbetsmiljön i förskolorna?  

- Redan idag saknas såväl vikarier som extra resurser för barn med diagnos. Detta är en källa till 

stress hos våra anställda i förskolan. Om man gör nedskärningar genom att plocka bort 

personal trots att det ser ut så här, vilken risk bedömer ni att detta innebär för 1) arbetsmiljön 

och 2) kvaliteten på såväl omsorg som pedagogik i förskolan? 

 

 

För Vänsterpartiet Strömsund, 

 

Kristina Ström 

Ledamot i kommunfullmäktige 



Tjänsteskrivelse
Kommunstyrelsen

Diarienummer KS.2023.47

Reviderad bolagsordning för Jämtlandsvärme AB

Bolagsverket har inkommit med kommentarer i bolagsordningen för
Jämtlandsvärme AB att ändra inför namnbytet till Strömsunds energi AB.

Ändringarna innefattar att det måste framgå i bolagsordningen hur kallelsen ska
ske samt att skillnaden mellan den lägsta och den högsta gränsen för antal
aktier inte får vara mer än fyra gånger.

Ekonomiavdelningen har, genom Niclas Liljefjäll, upprättat ett förslag till
reviderad bolagsordning. De ändringar som föreslås är markerade i gult i bilagt
förslag till bolagsordning.

Förslag till beslut

Kommunfullmäktiges beslut. Den reviderade bolagsordningen godkänns.

Ansvarig förvaltning och tjänsteperson

Kommunledningsförvaltningen, Elin-Maria Eriksson, Verksamhetscontroller

Beslut skickas till

Jämtlandsvärme AB
Bolagsverket

Bilagor

Förslag till bolagsordning
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Bolagsordning för Strömsunds energi AB 

 
Innehållsförteckning, § 

1. Firma 
2. Säte 
3. Föremålet för bolagets verksamhet 
4. Ändamålet med bolagets verksamhet 
5. Fullmäktiges möjlighet att ta ställning  
6. Aktiekapital 
7. Antalet aktier 
8. Styrelse 
9. Revisorer 
10. Lekmannarevisor 
11. Kallelse till bolagsstämma 
12. Styrelseledamöternas, bolagsledningens och revisorernas närvaro 

vid bolagsstämma 
13. Ärenden på ordinarie bolagsstämma 
14. Räkenskapsår 
15. Rösträtt 
16. Firmatecknare 
17. Inspektionsrätt 
18. Ändring av bolagsordning 
 
§ 1  Firma 

Bolagets firma är Strömsunds energi AB 
 
§ 2  Säte 

Styrelsen ska ha sitt säte i Strömsunds kommun, Jämtlands län. 
 
§ 3  Föremålet för bolagets verksamhet 

Bolaget ska producera, distribuera och sälja fjärrvärme, förvalta egna 
och arrenderade anläggningar, bedriva övrig härmed förenlig verk-
samhet, samt äga och förvalta fast och lös egendom. 
 
§ 4  Ändamålet med bolagets verksamhet 

Ändamålet med bolagets verksamhet är att på affärsmässig grund 
främja produktion av hållbar fjärrvärme inom Strömsunds kommun. 
 
Likvideras bolaget ska dess behållna tillgångar tillfalla Strömsunds 
kommun. 
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§ 5  Fullmäktiges möjlighet att ta ställning 

Bolaget ska ge kommunfullmäktige i Strömsunds kommun möjlighet 
att ta ställning innan beslut i verksamheten som är av principiell 
betydelse eller annars av större vikt fattas. Bolaget ska följa de ägardi-
rektiv som kommunfullmäktige utfärdar. 
 
§ 6  Aktiekapital 

Aktiekapitalet ska utgöra lägst 1 000 000 kronor och högst 4 000 000 
kronor.  
 
§ 7  Antalet aktier 

Antalet aktier ska vara lägst 10 000 och högst 40 000. 
 
§ 8  Styrelse 

Styrelsen ska bestå av minst en och högst fem ledamöter med högst fem 
ersättare.  
 
Styrelsen utses av kommunfullmäktige i Strömsunds kommun för tiden 
från den årsstämma som följer närmast efter att val till kommunfull-
mäktige förrättats intill slutet av den årsstämma som följer efter nästa 
val till kommunfullmäktige. 
 
Kommunfullmäktige utser också ordförande och vice ordförande i bo-
lagets styrelse. 
 
§ 9  Revisorer 

För granskning av bolagets årsredovisning och räkenskaper samt sty-
relsens och verkställande direktörens förvaltning, utses av bolags-
stämman en revisor med en ersättare. 
 
Revisorns och ersättarens uppdrag gäller till slutet av den ordinarie bo-
lagsstämman som hålls under det fjärde året efter revisorsvalet. 
 
§ 10  Lekmannarevisor 

För samma mandatperiod som gäller för bolagets revisor, ska kommun-
fullmäktige i Strömsunds kommun utse en lekmannarevisor med ersät-
tare. 
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§ 11 Kallelse till bolagsstämma 

Styrelsen kallar till bolagsstämman genom utskick, via brev eller e-post, 
till aktieägare, ordinarie styrelseledamöter samt suppleanter tidigast 
fyra veckor och senast två veckor före stämman. Ordinarie bolags-
stämma (årsstämman) ska hållas tidigast 30 april och senast sex måna-
der efter räkenskapsårets slut. 
 
§ 12 Styrelseledamöternas, bolagsledningens och revisorernas när-
varo vid bolagsstämma 

Vid ordinarie bolagsstämma (årsstämman) och extra bolagsstämma ska 
så långt det är möjligt hela styrelsen vara närvarande. Minst en av bo-
lagets revisorer ska närvara vid ordinarie bolagsstämma. Verkställande 
direktören ska närvara vid behov. 

 

§ 13  Bolagsstämma 

På ordinarie bolagsstämma (årsstämman) ska följande ärenden behand-
las. 
 
1  Stämmans öppnande 

2  Godkännande av dagordning 

3  Val av ordförande vid stämman 

4  Upprättande och godkännande av röstlängd 

5  Val av en eller två justeringsmän 

6  Prövning om stämman blivit korrekt sammankallad  

7  Presentation av årsredovisningen, revisionsberättelsen och lek-
mannarevisorns granskningsrapport 

8  Beslut om 

a) fastställelse av resultat- och balansräkning 

b) dispositioner beträffande bolagets vinst eller förlust enligt den 
fastställda balansräkningen 

c) ansvarsfrihet för styrelseledamöterna och verkställande direktö-
ren 

9  Fastställande av arvoden till styrelsen, revisorn och lekmannarevi-
sorn med ersättare 

10  Val till styrelsen och revisorer (i förekommande fall) 



 
 

 
Titel: Bolagsordning för Strömsunds energi AB 

4 (4) 

Id nr:  4:2   

   
 
11  Annat ärende som ankommer på bolagsstämman enligt aktiebo-

lagslagen eller bolagsordningen 

 
§ 14  Räkenskapsår 

Kalenderår ska vara bolagets räkenskapsår. 
 
§ 15  Rösträtt vid stämman 
Vid bolagsstämman får ombudet rösta för fulla antalet av sina ägda el-
ler företrädda aktier. 
 
§ 16  Firmatecknare 

Styrelsen får inte ge rättighet till annan än styrelseledamot eller verk-
ställande direktör att teckna bolagets firma. Sådan rättighet får endast 
gälla två personer i förening. 
 
§ 17  Inspektionsrätt 

Kommunstyrelsen i Strömsunds kommun har rätt att ta del av bolagets 
handlingar och räkenskaper samt i övrigt inspektera bolaget och dess 
verksamhet. 
 
§ 18  Ändring av bolagsordning 

Denna bolagsordning får inte ändras utan godkännande av kommun-
fullmäktige i Strömsunds kommun. 



Sammanträdesprotokoll
Kommunstyrelsen

den 10 januari 2023

Justerare

Diarienummer KS.2022.850

§ 3 Begäran om ändrad borgensåtagande hos Inlandståget AB till
Inlandsbanan AB

Fullmäktige beslutade om att ingå borgen för Inlandståget AB, § 103 per den 11
december 2019 för ett totalt högsta lånebelopp om 1 000 000 kronor.

Enligt skrivelse från Inlandsbanan AB önskar de att alla ägarkommunerna
beslutar att överföra sitt befintliga borgensåtagande hos Inlandståget AB till
Inlandsbanan AB. Detta då ägandet av nya motorvagnar är överförda från
dotterbolaget Inlandståget AB till moderbolaget Inlandsbanan AB, och därmed
behöver även tillhörande lån flyttas över. Långivaren Kommuninvest behöver
nya beslutshandlingar.

Underlag till beslut

Tjänsteskrivelse
Begäran om ändrad borgen

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen att besluta enligt upprättat förslag.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Kommunfullmäktige beslutar, att såsom för egen skuld ingå borgen för
Inlandsbanan AB:s låneförpliktelser upp till ett totalt högsta lånebelopp om
833 335 kr, jämte därpå löpande ränta och kostnader.

Beslut skickas till

Kommunledningsförvaltningen, ekonomi

Kommunledningsförvaltningen, Veronica Hjorter Stenklyft



Östersund den 2 december 2022

Begäran om ändrad borgen

Inlandsbanan AB i samråd med Kommuninvest begär härmed att Kommunfullmäktige hos
ägarkommunerna beslutar att överföra sitt befintliga borgensåtagande hos Inlandståget AB till
Inlandsbanan AB enligt följande:

”Kommunfullmäktige beslutar, att såsom för egen skuld ingå borgen för Inlandsbanan AB:s

låneförpliktelser upp till ett totalt högsta lånebelopp om 833 335 kr, jämte därpå löpande ränta och

kostnader.”

Bakgrund till begäran

Under 2019 togs styrelsebeslut om att förvärva motorvagnar till Inlandsbanan AB:s dotterbolag
Inlandståget AB. Affären genomfördes därefter enligt beslut men pga. pandemin och senare även
kriget i Ukraina försenades och fördyrades ombyggnationen av motorvagnarna i Polen. Det är därför
först nu i slutet av 2022 som samtliga motorvagnar är levererade, godkända och på plats hos
Inlandståg i Sverige. De ökade kostnaderna har försatt Inlandståget AB i ekonomiska svårigheter
vilket ledde till att moderbolaget tvingades till att begära aktieägartillskott från ägarkommunerna
under 2022.

För att undvika och säkerställa att inget nytt likviditetsbehov uppstår framåt i tiden har styrelsen i
Inlandsbanan AB beslutat att överföra ägandet av de nya motorvagnarna från dotterbolaget till
moderbolaget. På så sätt hamnar lån och tillhörande kostnader för de nya motorvagnarna i en starkare
balansräkning där det statliga anslaget dessutom ytterligare förstärker ekonomin i form av ett kraftigt
förhöjt årligt bidrag från och med 2023.

Fordonen syftar fortsatt till att skapa nya förutsättningar för ökad persontrafik kopplat till
Inlandsbanan. I och med att ägandet av persontågen läggs över på Inlandsbanan AB kommer dessa
fortsättningsvis hyras ut till operatörer som bedriver själva trafiken.

I samråd med Kommuninvest begär nu Inlandsbanan AB att respektive Kommunfullmäktige snarast
och vid nästkommande möte fattar beslut enligt ovan och att beslutet är utan specifika villkor och
därmed lika för alla borgenärer, enligt krav från Kommuninvest. På likviddagen i början av 2023
kommer det nya borgensåtagandet ersätta det gamla men till ett justerat lägre belopp, se ovan i
beslutstexten, då avbetalningar genomförts sedan upprättandet av det tidigare borgensåtagandet.

Vänligen återkom med bekräftelse på att ärendet verkställs enligt ovan. Vid eventuella frågor vänligen
kontakta ekonomichef Christina Westman alternativt vice VD Peter Enå på Inlandsbanan AB.

Med vänliga hälsningar,

Otto Nilsson, vd Inlandsbanan AB

Till Anneli Svensson

Inlandsbanans ägarkommuner



Tjänsteskrivelse
Kommunstyrelsen

Diarienummer KS.2022.850

Ändrat borgensåtagande Inlandsbanan AB

Fullmäktige beslutade om att ingå borgen för Inlandståget AB, § 103 per den 11
december 2019 för ett totalt högsta lånebelopp om 1 000 000 kronor.

Enligt skrivelse från Inlandsbanan AB önskar de att alla ägarkommunerna
beslutar att överföra sitt befintliga borgensåtagande hos Inlandståget AB till
Inlandsbanan AB. Detta då ägandet av nya motorvagnar är överförda från
dotterbolaget Inlandståget AB till moderbolaget Inlandsbanan AB, och därmed
behöver även tillhörande lån flyttas över. Långivaren Kommuninvest behöver
nya beslutshandlingar.

Förslag till beslut i fullmäktige

Kommunfullmäktige beslutar, att såsom för egen skuld ingå borgen för
Inlandsbanan AB:s låneförpliktelser upp till ett totalt högsta lånebelopp om 833
335 kr, jämte därpå löpande ränta och kostnader.

Ansvarig förvaltning och tjänsteperson

Kommunledningsförvaltningen, Veronica Hjorter Stenklyft, Ekonomistrateg

Beslut skickas till

Inlandsbanan AB

Bilagor

Begäran om ändrad borgen från Inlandsbanan AB



Sammanträdesprotokoll
Socialnämnden

den 11 januari 2023

Justerare

Diarienummer VSF.2022.3 700

§ 5 Rapport till kommunens revisorer och kommunfullmäktige
enligt 16 kap. 6 f socialtjänstlagen, SoL, av ej verkställda beslut
enligt 4 kap. 1 § SoL samt enligt 28 f-g §§ lag om stöd och service
till vissa funktionshindrade av ej verkställda beslut enligt 9 § LSS

Socialnämnden ska till Inspektionen för vård och omsorg och till de revisorer
som avses i 3 kap. 10 § kommunallagen (2017:725) rapportera alla gynnande
nämndbeslut enligt 4 kap. 1 § och 9 § Lagen om stöd och service till vissa
funktionshindrade, LSS som inte har verkställts inom tre månader från dagen för
beslutet. För varje beslut ska nämnden ange tidpunkten för beslutet och vilken
typ av bistånd beslutet gäller samt kortfattat uppge skälen för dröjsmålet.

Socialnämnden ska till fullmäktige lämna en statistikrapport över hur många av
nämndens gynnande beslut enligt 4 kap. 1 § som inte har verkställts inom tre
månader från dagen för respektive beslut. Nämnden skall vidare ange vilka
typer av bistånd dessa beslut gäller samt hur lång tid som har förflutit från
dagen för respektive beslut.

Fortsatt rapportering ska ske kvartalsvis om besluten inte verkställs. Detta gäller
även vid längre avbrott i verkställigheten.

Socialnämnden lämnar här rapport om ej verkställda beslut kvartal 4, 2022 till
kommunens revisorer och kommunfullmäktige.

Underlag till beslut

Tjänsteskrivelse
Förteckning

Yrkande

Ordförande yrkar att kvartalsrapport 4, 2022 lämnas till kommunens revisorer
och kommunfullmäktige. Bilaga.

Socialnämndens beslut

Kvartalsrapport 4, 2021 lämnas till kommunens revisorer och
kommunfullmäktige. Bilaga.

Beslut skickas till
Kommunens revisorer
Kommunfullmäktige

7(19)



Tjänsteskrivelse
Vård- och social

Diarienummer VSF.2022.3

Rapport till kommunens revisorer och kommunfullmäktige
enligt 16 kap. 6 f socialtjänstlagen, SoL, av ej verkställda beslut
kvartal 3 enligt 4 kap. 1 § SoL samt enligt 28 f-g §§ lag om stöd
och service till vissa funktionshindrade av ej verkställda beslut
enligt 9 § LSS

Sammanfattning

Socialnämnden ska till Inspektionen för vård och omsorg och till de revisorer
som avses i 3 kap. 10 § kommunallagen (2017:725) rapportera alla gynnande
nämndbeslut enligt 4 kap. 1 § och 9 § Lagen om stöd och service till vissa
funktionshindrade, LSS som inte har verkställts inom tre månader från dagen för
beslutet. För varje beslut ska nämnden ange tidpunkten för beslutet och vilken
typ av bistånd beslutet gäller samt kortfattat uppge skälen för dröjsmålet.

Socialnämnden ska till fullmäktige lämna en statistikrapport över hur många av
nämndens gynnande beslut enligt 4 kap. 1 § som inte har verkställts inom tre
månader från dagen för respektive beslut. Nämnden skall vidare ange vilka
typer av bistånd dessa beslut gäller samt hur lång tid som har förflutit från
dagen för respektive beslut.

Fortsatt rapportering ska ske kvartalsvis om besluten inte verkställs. Detta gäller
även vid längre avbrott i verkställigheten.

Socialnämnden lämnar här rapport om ej verkställda beslut kvartal 4, 2022 till
kommunens revisorer och kommunfullmäktige.

Förslag till beslut

Kvartalsrapport 4, 2022 lämnas till kommunens revisorer och kommunfull-
mäktige. Bilaga.

Ansvarig förvaltning och tjänsteperson

Vård- och socialförvaltningen, Matilda Nilsson, verksamhetschef äldreomsorg

Beslut skickas till
Kommunens revisorer
Kommunfullmäktige

Bilagor

Kvartalsrapport



RAPPORT till kommunens revisorer och kommunfullmäktige

Datum Kvartal
2023-01-05 Kv 4

Gynnande beslut enligt 4 kap. 1 § SoL som inte verkställts inom tre månader från beslut/som inte verkställts på nytt 
efter det att verkställigheten avbrutits

Typ av beslut Man Kvinna Tidpunkt för avbrott i Tid från beslut Tid från avbrott till Orsak till att beslutet ej verkställts/ej verk- Verkställt/
verkställighet till rapportdatum rapportdatum ställt på nytt datum

Särskilt boende X 2022-07-14 Önskemål om specifikt boende och storlek på 2022-12-15
2023-01-05 lägenhet.

Särskilt boende X 2022-09-07 Tackat ja till boende, ville avvakta inflytt till
2023-01-05 efter årsskiftet.

Särskilt boende X 2021-10-04 Varit tveksam till särskilt boende och velat bo 2022-11-14
2023-01-05 kvar med frun.

Särskilt boende X 2022-05-13 Önskemål om specifikt boende och avdelning.
2023-01-05

Socialnämnden



RAPPORT till kommunens revisorer och kommunfullmäktige

Datum Kvartal

2023-01-10 Kv 4

Gynnande beslut enligt 9 § LSS som inte verkställts inom tre månader från beslut/som inte verkställts på nytt efter det

att verkställigheten avbrutits

Typ av beslut Man Kvinna Tidpunkt för avbrott i Tid från beslut Tid från avbrott till Orsak till att beslutet ej verkställts/ej verk- Verkställt/

verkställighet till rapportdatum rapportdatum ställt på nytt datum

Biträde av kontaktperson X 2020-08-20 Den enskilde har tackat nej till erbjudande

2023-01-04 Specifika önskemål, vilket gör det svårt att

matcha

Bostad med särkild service X 2019-09-04 Resursbrist, t ex saknar ledig bostad

2023-01-04

Bostad med särkild service X 2022-03-07 Bor i servicelägenhet väntar på gruppbostad.

2023-01-04

Biträde av kontaktperson X 2021-08-19 Den enskilde har tackat nej till erbjudande.

2023-01-04

Bostad med särkild service X 2022-06-18 Resursbrist, t ex saknar ledig bostad.

2023-01-04

Bostad med särskild service X 2022-06-01 Resursbrist, t ex saknar ledig bostad. 2022-11-08

2023-01-04

Korttidsvistelse utanför X 2022-03-21 Resursbrist, saknar lämplig personal

det egna hemmet 2023-01-04

Socialnämnden



Sammanträdesprotokoll
Kommunstyrelsen
den 8 februari 2023

Justerare

Diarienummer KS.2023.44

§ 20 Årlig indexuppräkning av socialnämndens taxa -

2023
Kommunfullmäktige fattade den 9 juni 2020 § 42 beslut om indexreglering

av socialnämndens avgifter för fullkost i äldreomsorgen och förbruknings-

artiklar i särskilt boende från och med 1 januari 2021 med utgångpunkt från

prisindex för kommunal verksamhet (PKV). Beslut om årlig indexreglering

behöver ske i kommunfullmäktige för 2023 och kan kommande år hanteras

genom att kommunfullmäktige därtill fattar beslut om att delegera den

uppgiften till socialnämnden. Då det innebär en enklare hantering av

avgiftshöjningar föreslås en sådan delegering.

PKV, som är avsett att användas för kommuner som underlag vid beräkning

av kostnaders utveckling i fasta löner och priser, är för 2023 fastställt till 6,0

%. Höjningen träder ikraft från 1 mars 2023.

Avgifter 2023 

 Avgift för fullkost 3962 kronor per månad, höjning 224 kronor per

månad. 

 Avgift för måltidsservice, baseras på antal portioner och portionspris

räknas ut i förhållande till fullkostavgiften. Abonnemangen benämns

A - F beroende på hur många portioner den enskilde valt.

A 4325 kr (+ 245 kr)

B 3962 kr (+ 224 kr)

C 2344 kr (+ 133 kr)

D 1981 kr (+ 112 kr)

E 1344 kr (+ 76 kr)

F 1136 kr (+ 64 kr) 

 Avgift för förbrukningsartiklar 220 kronor per månad, höjning 12 kronor

per månad.

Underlag till beslut

Tjänsteskrivelse

Yrkande

Håkan Espmark yrkar på att ändra i andra punkten till "årlig

indexuppräkning enligt PKV".



Sammanträdesprotokoll
Kommunstyrelsen
den 8 februari 2023

Justerare

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen att besluta enligt förslag, med

Håkan Espmarks förslag till ändring.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
1. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fastställa social-

nämndens avgifter för fullkost, måltidsservice och förbrukningsartiklar

inom äldreomsorgen enligt upprättat förslag för 2023.

2. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att delegera till

socialnämnden att fatta beslut om årlig indexuppräkning enligt PKV av

avgifter för fullkost, måltidsservice och förbrukningsartiklar inom

äldreomsorgen från och med 2024 och tillsvidare.



Tjänsteskrivelse 
Kommunstyrelsen 

Diarienummer  KS.2023.44 

Årlig indexuppräkning för 2023 av socialnämndens taxa för 
avgifter inom vård och omsorg 

Kommunfullmäktige fattade den 9 juni 2020 § 42 beslut om indexreglering av 
socialnämndens avgifter för fullkost i äldreomsorgen och förbrukningsartiklar i 
särskilt boende från och med 1 januari 2021 med utgångpunkt från prisindex 
för kommunal verksamhet (PKV). Beslut om årlig indexreglering behöver ske i 
kommunfullmäktige för 2023 och kan kommande år hanteras genom att 
kommunfullmäktige därtill fattar beslut om att delegera den uppgiften till 
socialnämnden. Då det innebär en enklare hantering av avgiftshöjningar 
föreslås en sådan delegering. 

PKV, som är avsett att användas för kommuner som underlag vid beräkning av 
kostnaders utveckling i fasta löner och priser, är för 2023 fastställt till 6,0 %. 
Höjningen träder ikraft från 1 mars 2023. 

Avgifter 2023 

 Avgift för fullkost 3962 kronor per månad, höjning 224 kronor per
månad.

 Avgift för måltidsservice, baseras på antal portioner och portionspris
räknas ut i förhållande till fullkostavgiften. Abonnemangen benämns A -
F beroende på hur många portioner den enskilde valt.

A 4325 kr (+ 245 kr) 
B 3962 kr (+ 224 kr) 
C 2344 kr (+ 133 kr) 
D 1981 kr (+ 112 kr) 
E 1344 kr (+ 76 kr) 
F 1136 kr (+ 64 kr) 

 Avgift för förbrukningsartiklar 220 kronor per månad, höjning 12 kronor
per månad.

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fastställa socialnämndens 
avgifter för fullkost, måltidsservice och förbrukningsartiklar inom 
äldreomsorgen enligt upprättat förslag för 2023. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att delegera till socialnämnden 
att fatta beslut om indexuppräkning av avgifter för fullkost, måltidsservice och 
förbrukningsartiklar inom äldreomsorgen från och med 2024 och tillsvidare. 



Tjänsteskrivelse 
Kommunstyrelsen 

Ansvarig förvaltning och tjänsteperson 

Vård- och socialförvaltningen, Gudrun Öjbrandt, förvaltningschef 

Beslut skickas till 

Socialnämnden 

Vård- och socialförvaltningen 



Sida 1 av 2  

Rubrik på medborgarförslaget 

Soptunnan 

 
 

Medborgarförslag - lämna in 
Signeringsunderlag 

 
 
 
 

1. Inlämnat av 
 

Inlämnat av 

För- och efternamn 
Ulla Marianne Melander 

Adress 

Telefon 

Mobiltelefon 

Notifieringar 

 
 
 
 

Postnummer och ort 

E-postadress 

 
 

2. Förslag 
 



Sida 2 av 2  

Förslag till beslut 

Alla soptunnor på samma sida 

Jag godkänner att mitt namn får publiceras på internet tillsammans med mitt 
förslag. 

Ja 

När kommunfullmäktige behandlar mitt förslag vill jag närvara 

Nej, jag vill inte närvara 

 
 
 

 

3. Medgivande 
 

 

Ditt förslag 

Beskriv ditt förslag så utförligt du kan. Ju mindre kompletteringar som behövs i efterhand ju 
fortare kan du få ett besked om ditt förslag. 

 
Jag föreslår att alla soptunnor på en gata ska stå på samma sida 

 
Då behöver sopbilen bara köra en gång på den gatan,istället för två gånger som nu sker 

Bra för miljön 

Bra för bensinförbrukning,borde minska 



Sida 1 av 3  

Rubrik på medborgarförslaget 

Medborgarförslag om en mer cirkulär upphandling i Strömsunds kommun 

 
 

Medborgarförslag 
Signeringsunderlag 

 
 
 
 
 

1. Inlämnat av 
 

Inlämnat av 

För- och efternamn 
Anna Elisabeth Andrée 

Adress 

Telefon 

Mobiltelefon 

Notifieringar 

 
 
 
 

Postnummer och ort 

E-postadress 

 
 

2. Förslag 
 



Sida 2 av 3  

Förslag till beslut 

Att mitt inskickade medborgarförslag accepteras, godtas och praktiseras i Strömsunds Kommun. 

Jag godkänner att mitt namn får publiceras på internet tillsammans med mitt 
förslag. 

Ja 

 

Ditt förslag 

Beskriv ditt förslag så utförligt du kan. Ju mindre kompletteringar som behövs i efterhand ju 
fortare kan du få ett besked om ditt förslag. 

 
Klimatpåverkan från offentliga verksamheters upphandlingar omfattar utsläpp på 23,5 miljoner 
ton koldioxid per år, enligt upphandlingsmyndigheten. Utsläppen måste minska kraftigt om 
klimatmålen ska nås trots det ställer bara drygt hälften av Sveriges kommuner klimatkrav i sina 
upphandlingar. En av dessa kommuner är Ragunda kommun som nu börjar ställa om sina 
upphandlingar med bl.a. hjälp av ADDA, https://www.adda.se/aktuellt/2022/vaga-prova-det-var- 
enkelt-sa-renoverades-elmias-mobler-genom-addas-ramavtal/ en inköpscentral via SKR, vilka 
upphandlar avtal som kommunerna kan nyttja. 

 
Bland det mest effektiva en kommun kan göra är att efterfråga återvunna material vid inköp och 
prioritera varor som tillverkats av återvunnen råvara. Den ständiga produktionen av jungfruliga 
råvaror står nämligen för hälften av världens klimatutsläpp enligt FN. 

 
Skriv en ny upphandlingpolicy. Bestäm att återvunnet ska vara förstahandsalternativet så ofta 
det går. 

 
Fråga alltid efter andelen återvunnet material i alla varor som upphandlas, detta hjälper 
leverantörerna att förstå vad ni vill och anpassar sina erbjudanden. 

 
Ställ krav, ge extrapoäng till erbjudanden med en hög andel återvunnen råvara när offerter 
utvärderas. 

-Genom att, enligt ovanstående punkter arbeta för att göra den offentliga upphandlingen 
cirkulär kan vi, i Strömsunds kommun, göra en viktig insats för att nå miljö- och klimatmål samt 
flera av de globala målen i Agenda 2030. 

 
Anna Andrée 2023-02-02 

 
 
 

 

3. Medgivande 
 

http://www.adda.se/aktuellt/2022/vaga-prova-det-var-


Sida 3 av 3  

 

När kommunfullmäktige behandlar mitt förslag vill jag närvara 

Ja, jag vill närvara 



Sida 1 av 3  

Rubrik på medborgarförslaget 

Inför aktiv porrprevention i skolan 

Ditt förslag 

Beskriv ditt förslag så utförligt du kan. Ju mindre kompletteringar som behövs i efterhand ju 

fortare kan du få ett besked om ditt förslag. 

 

 

Medborgarförslag 

Signeringsunderlag 
 
 
 

 
 

1. Inlämnat av 
 

Inlämnat av 

För- och efternamn 

Lovisa Karin Evelina Hahn Granbom 

Adress 

Telefon 

Mobiltelefon 

Notifieringar 

 
 
 

 
Postnummer och ort 

E-postadress 

 

 

2. Förslag 
 

 



Sida 2 av 3  

 

Hej, 
 

Har kommunen infört aktiv porrprevention för barn, enligt de tre punkterna nedan, på platser 

där barn vistas som kommunen är huvudman för? 
 

Det finns miljontals gratis porrsajter på internet som ligger helt öppet för alla oavsett ålder. Barn 

är i genomsnitt 12-13 år när de börjar att söka efter nätporr enligt svensk forskning*. Det är även 

vanligt att barn exponeras ofrivilligt för nätporr när de är ännu yngre t.ex. genom att en kompis 

på skolan eller ett äldre syskon visar porr på sin telefon. Det är vanligt att mainstreamporren 

innehåller förnedring och fysisk aggression, oftast mot kvinnor, som stryptag, gagging, ass to 

mouth och anspelar på incest. 
 

Läkare, psykologer, gynekologer och advokater m.fl. vittnar från sitt dagliga arbete med barn om 

hur nätpornografin genererar en eskalerande fysisk och psykisk hälsokris bland barn. Det är 

vanligt att barn, framför allt låg- och mellanstadiebarn, blir traumatiserade av det grova 

innehållet i nätpornografin. Det förekommer även att barn, framför allt tonåringar, kopierar det 

de lär sig i nätpornografin och även utsätter andra barn. I Unga Relationers rapport framkommer 

att killar vill utföra handlingar de lärt sig i porren och inte alltid förstår när de begår ett 

övergrepp.* 
 

Polisen, NOAs, egen kartläggning* visar att skolan är den plats där flest flickor utsätts för 

sexuella trakasserier utanför hemmet. Barnens MeToo-upprop #kidstoo, #räckupphanden och 

#tystiklassen innehåller åtskilliga exempel på en utbredd sexuell utsatthet bland barn i skolor. 

Tjejer och skolpersonal berättar att det är vanligt att killar exponerar tjejer för porr mot deras 

vilja i skolan och att de trakasseras med referenser från grova porrfilmer i skolan. 

Kommunstyrelsens ordförande i Falkenberg, Per Svensson, meddelar att ett tiotal incidenter har 

rapporterats per år där killar tvångsvisar nätpornografi för tjejer i skolan och att mörkertalet är 

stort, något som även rapporteras runt om i landet. 
 

Från och med HT 2022 ingår porrkritik i nya sexualundervisning Sexualitet, samtycke och 

relationer, vilket är ett stort framsteg. Det är dock viktigt att samtliga elever får ta del av individ- 

och åldersanpassad porrkritisk undervisning regelbundet från förskoleklass under hela 

skolgången. 
 

Samtalen är en avgörande del i porrprevention. Precis som annan prevention för barn, t.ex. 

ANDTS-arbetet krävs dock en preventiv helhetslösning. Som kommuninvånare förväntar jag mig 

att förskola, skola, fritids, bibliotek och andra platser i kommunens regi där barn vistas ska vara 

vara en porrfri zon. För att porrfria zoner ska bli realitet är det nödvändigt att kommunen inför 

aktiv porrprevention genom följande punkter: 
 

&#9679; Installera digitala barnskydd i verksamheter där kommunen är huvudman. 
 

&#9679; Inför porrfri policy om att det inte är okej att spela upp nätpornografi varken via 

kommunens 
 

nätverk, kommunens digitala enheter eller privat teknisk utrustning som t.ex. privat smartphone 

på de verksamheter som kommunen är huvudman för där barn vistas. 
 

Jag hoppas på ett gott samarbete och att vi tillsammans kan göra de allmänna platser som 

kommunen ansvarar för till porrfria zoner för barn. Jag ser fram emot ert svar! 
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Förslag till beslut 

&#9679; Installera digitala barnskydd i verksamheter där kommunen är huvudman. 
 

&#9679; Inför porrfri policy om att det inte är okej att spela upp nätpornografi varken via 

kommunens 
 

nätverk, kommunens digitala enheter eller privat teknisk utrustning som t.ex. privat smartphone 

på de verksamheter som kommunen är huvudman för där barn vistas. 

Jag godkänner att mitt namn får publiceras på internet tillsammans med mitt 

förslag. 

Ja 

När kommunfullmäktige behandlar mitt förslag vill jag närvara 

Nej, jag vill inte närvara 

 
 
 

 

3. Medgivande 
 

 

Vänligen! 

Lovisa 



Tjänsteskrivelse
Kommunstyrelsen
2023-02-15

Diarienummer KS.2023.116

Delgivningar

1. Öppen nominering till Norrlandsförbundet (KS.2023.104)

2. Gemensam nämnd för upphandlingssamverkan § 39/2023 - MTP-

överenskommelse 2023-2024

3. Försvarsmaktens beslut om aktualiserad redovisning av riksintressen

och områden av betydelse för totalförsvarets militära del

(KS.2023.94)

4. Protokoll från Regionens samverkansråd 2022-12-12 § 87-98

(KS.2022.928)

5. Protokoll från styrelsen för Samordningsförbundet i Jämtlands län

2022-11-18 (KS.2022.845) - Bilaga - Verksamhetsplan och budget

6. Kommunfullmäktige Bräcke kommun § 94/2022 - Delårsrapport

augusti 2022 Jämtlands räddningstjänstförbund

Förslag till beslut

Delgivningarna läggs till handlingarna

Ansvarig förvaltning och tjänsteperson

Kommunledningsförvaltningen, Elin-Maria Eriksson, Verksamhetscontroller
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